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 Încheiat azi  11 februarie 2011, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului 

Alba-Iulia. 

Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 750/2011 a Primarului municipiului Alba-

Iulia. 

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local sunt publice. 

Marcel Jeler: “Conform regulamentului, supun la vot aprobarea procesului verbal al şedinţei 

ordinare din data de 18 ianuarie 2011 şi al şedinţei extraordinare din data de 25 ianuarie 2011. Dacă 

aveţi discuţii? Dacă nu supun la vot.” 

“Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 Popa Pavel: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de 19 consilieri, deci şedinţa noastră este 

legal constituită. Domnul consilier Marius Rotar şi domnul consilier Sandu Cornel Stelian au 

anunţat că sunt plecaţi în concediu, deci şedinţa noastră este legal constituită." 

Domnilor consilieri doresc să precizez faptul că, la lucrările şedinţei noastre  participă: d-nul 

Primar Mircea Hava, d-na Georgeta Rânghet – şef serviciu administraţie publică locală, juridic, 

contencios, autoritate tutelară, d-na Teofila Ţîr – director economic, domnul Marcel Jeler, d-na 

Silvia Moldovan – director tehnic, d-na Mirela Popescu – consilier juridic, d-na Mihaela Petcu, 

doamna Aurica Groza şef birou cadastru, doamna Anuţa Şinar - Direcţia Venituri, doamna Delia 

Cristescu, domnul Inurean Ioan şef serviciu administrarea domeniului public şi privat,  precum şi 

presa. 

 Popa Pavel: "Domnilor consilieri înainte de a se trece la dezbaterea punctelor înscrise pe 

ordinea de zi, trebuie să stabilim ce modalitate de vot vom folosi. Eu propun să folosim votul 

deschis prin ridicare de mâini." 

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru. 

 Popa Pavel: "Pe ordinea de zi  aveţi 25 proiecte de hotărâre. Suplimentar au fost introduse 

proiectele: 

26. Proiect de hotărâre privind aprobarea plafonului maxim al creanţelor fiscale care pot fi 

anulate persoanelor fizice. 

27. Proiect de hotărâre privind alocarea unor sume de bani din bugetul local pentru activităţi 

culturale. 

Proiectul nr. 7 a fost retras de pe ordinea de zi.  

 Popa Pavel: "Domnilor consilieri supun la vot dacă sunteţi de acord cu ordinea de zi 

modificată." 

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru. 

Pleşa Gabriel: "Dacă îmi permiteţi domnule preşedinte. Am avut un proiect amânat în 

şedinţa din ianuarie şi nu apare pe ordinea de zi. Oare de ce?" 

Bărdaş Horea Mihai: "Care?" 

Pleşa Gabriel: "Proiectul din ianuarie care l-am amânat. Referitor la taxe. Taxa de intrare în 

Cetate." 

Popa Pavel: "Nu. Nu îl avem în mape." 

Pleşa Gabriel: "S-a amânat sigur. Se poate constata." 

Mircea Hava: "Trebuie să îl propună cineva." 

Marcel Jeler: "Nu ştiu. Nu era obligatoriu." 

Pleşa Gabriel: "Cum spuneţi?" 

Marcel Jeler: "Nu ştiu. Bineînţeles că în şedinţa aceasta trebuia să intre. Dar nu ştiu de ce." 

Contor Gheorghe: "Trebuie văzut de el." 

Pleşa Gabriel: "Şi când îl vom discuta atunci la şedinţa viitoare?" 

Marcel Jeler: "Vorba domnului Primar. Când îl propune cineva." 

Mircea Hava: "Conform regulamentului orice amânare, dacă se face amânare, este 

obligatoriu să se vină cu ceva modificare. Nu s-a amânat numai ca să nu se voteze. Putea să nu se 



voteze atunci. Nu era nici o problemă. Discuţia dacă îmi amintesc era că se face ceva amendament. 

Îl faceţi, îl aduceţi şi trece prin comisie. Eu cam aşa vă spun. E treaba celui care a iniţiat proiectul." 

Hondola Liviu: "Din câte ştiu s-a amânat că nu a fost avizul comisiei. Doar pentru acest 

motiv s-a amânat." 

Mircea Hava: "Nu a fost avizul sau a fost avizul negativ?" 

Hondola Liviu: "Nu a avut avizul comisiei. Pentru asta s-a amânat." 

Marcel Jeler: "În cazul acesta eu cred că s-ar putea introduce pe ordinea de zi cu 

amendamentul domnului Primar. Trebuie să îl propună cineva pentru şedinţa viitoare. Corect?" 

Pleşa Gabriel: "Atunci să îl propunem pentru şedinţa viitoare şi să intre în comisie." 

Popa Pavel: "Sunteţi de acord să intre în şedinţa viitoare? Cine este pentru?" 

Marcel Jeler: "Trebuie să îl promoveze cineva." 

Bărdaş Horea Mihai: "Haideţi să trecem mai departe." 

Popa Pavel: "Să intrăm în ordinea de zi care o propun spre aprobarea dumneavoastră aşa 

cum este prezentată plus celelalte modificări  cu introducerea celor două proiecte 26 şi 27. Cine este 

pentru?" 

"Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru." 

Popa Pavel: "Vă mulţumesc. La diverse propun ca problemele legate de urbanism să fie 

discutate odată cu ajungerea la acest capitol." 

Bărdaş Horea Mihai: "Cele două cereri. Ciobanu şi Şuluţiu." 

Mirela Popescu: "Mai sunt." 

Popa Pavel: "Şi acum vă prezint următorul 

 

 

 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 

I. Diverse. 

 

II. Proiecte de hotărâri privind:  

 

           1. Modifică Anexa nr. 1 la HCL nr. 416/2009 privind lista proiectelor finanţate prin credit 

bancar. 

         2. Aprobă validarea Dispoziţiei Primarului nr. 15381/29.12.2010 cu privire la rectificarea 

bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 2010. 

        3. Aprobă bugetul general de venituri şi cheltuieli al municipiului Alba Iulia pentru anul 2011. 

           4. Aprobă acordarea de facilităţi fiscale în favoarea unor persoane fizice. 

        5. Aprovă revocarea HCL nr. 347/2010 de aprobare a Acordului/Contractului colectiv de 

muncă al funcţionarilor publici şi personalului angajat pe bază de contract individual de muncă din 

aparatul de specialitate al Primarului municipiului Alba-Iulia şi din serviciile publice comunitare 

locale înfiinţate în subordinea Consiliului local al Municipiului Alba-Iulia pentru anul 2010.  

      6. Aprobă înfiinţarea Unităţii de Implementare Locală a proiectului Sistem Informatic pentru 

Implementarea Modelului de Management al Relaţiei cu Cetăţenii (CRM) în Administraţia Publică 

Locală prin Servicii Electronice Moderne. 

           7. Aprobă înscrierea Municipiului Alba Iulia ca membru al Camerei de Comerț  Norvegiano 

- Română (NOROCC). 

           8. Aprobă atribuirea denumirii unor străzi. 

           9. Aprobă Regulamentul local privind implicarea publicului în elaborarea sau revizuirea 

planurilor urbanistice. 

         10. Aprobă modificarea HCL nr. 197/2009 privind componenţa Comisiei tehnice de urbanism, 

amenajarea teritoriului şi a lucrărilor publice. 

             11. Aprobă şi avizează  documentaţii de urbanism (PUD, PUZ). 

  .Art.1 : Avizează “ DEVIERE RETEA DE CANALIZARE PE TERENUL STATULUI 

ROMAN, ALBA IULIA, STR. VASILE ALECSANDRI, solicitant S.C. ALPHA IMOBILIARE 

S.R.L.”, conform planului de situatie anexat. 

 Art.2: Nu Avizează Planul Urbanistic Zonal “ INTRODUCERE IN INTRAVILAN 

PENTRU CONSTRUIRE LOCUINŢE INDIVIDUALE, ALBA IULIA, ZONA SEIGĂU solicitant 



STOICA LIVIU, STOICA CIPRIAN, STOICA VALENTIN CRISTIAN”, conform planului de 

situatie anexat. 

 Art.3 : Avizează Planul Urbanistic Zonal “ INTRODUCERE IN INTRAVILAN PENTRU 

CONSTRUIRE ABATOR SI CRESCĂTORIE DE IEPURI, MIEI SI CHINCHILA, ALBA IULIA, 

EXTRAVILAN, ZONA SOSEAUA DE CENTURA, solicitant CRISAN VASILE”, conform 

planului de situatie anexat. 

 Art.4 : Avizează Planul Urbanistic Zonal “INTRODUCERE IN INTRAVILAN PENTRU 

CONSTRUIRE LOCUINTE INDIVIDUALE, ALBA IULIA, OARDA DE JOS, ZONA SES 

solicitant MARGINEAN ANDREI, CETEAN MARIA, ONET VASILE.”, conform planului de 

situatie anexat. 

 Art.5: Avizează Planul Urbanistic Zonal “ INTRODUCERE IN INTRAVILAN PENTRU 

CONSTRUIRE LOCUINŢE INDIVIDUALE, ALBA IULIA, OARDA DE JOS, solicitant 

BROSCĂTAN IOAN si BROSCĂTAN LIANA ”, conform planului de situatie anexat.  

 Art.6: Avizează Planul Urbanistic Zonal “ CONSTRUIRE LOCUINTE SI BIROURI 

S+P+2/3+M, ALBA IULIA, STR.CALEA MOTILOR, solicitant ZAH DĂNUT ”, conform 

planului de situatie anexat. 

 Art.7: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “ CONSTRUIRE SPATIU COMERCIAL 

MAGAZIN MIXT, Str.ZLATNEI, NR.1A, MICESTI, ALBA IULIA solicitant VARTEI IOAN 

GHEORGHE”, conform planului de situatie anexat.  

 Art.8: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “ MODIFICARE PUD CONSTRUIRE 

LOCUINTA FAMILIALA, STR. SCARISOARA ALBA -MICESTI solicitant POPA IOAN”, 

conform planului de situatie anexat, cu conditia ca pană la emiterea autorizatiei de construire, 

pentru parcela cu o lătime de 2,0m destinata modernizării străzii Vidra, să se facă donatie sau se fie 

incheiată conventie de uz, folosintă si administrare in favoarea municipiului Alba Iulia.  

 Art.9: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “ DEMOLARE SI CONSTRUIRE LOCUINTA 

UNIFAMILIALA, STR. OCTAVIAN GOGA, NR.34 solicitant NEAG ALIN”, conform planului de 

situatie anexat.  

 Art.10: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “ REAMPLASAREA CONSTRUCTIEI IN 

CADRUL PARCELEI PENTRU CONSTRUIRE CASA DE VACANTA, STR. PADIS, NR.16 

solicitant  SULAREA CONSTANTIN”, conform planului de situatie anexat.  

 Art.11 Aprobă Planul Urbanistic Zonal “ ALINIERE CONSTRUCTII LA STRADA 

THEODOR AMAN, ALBA IULIA, solicitant LOCUITORII STRAZII THEODOR AMAN”, 

conform planului de situatie anexat.  

  Art.12: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “ MODIFICAREA PROFIL TRANSVERSAL 

STR. BARNCUSI, ALBA IULIA solicitant PRIMARIA MUNICIPIULUI ALBA IULIA”, conform 

planului de situatie anexat.  

          12.  Atribuie în proprietatea solicitanţilor, proprietari ai apartamentelor, terenul aferent 

locuinţei în cotă indiviză deţinută din construcţii. 

          13. Parcelează şi introduce în circuitul civil un teren situat în Alba Iulia, str. Take Ionescu. 

          14. Însuşeşte documentaţia tehnică de parcelare a unui imobil la solicitarea SDEE Alba. 

          15. Înscrie dreptul de proprietate a municipiului Alba Iulia a unui imobil situat în municipiul 

Alba Iulia, str. Crinului. 

          16. Acceptă donaţia făcută către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a unui imobil 

(drum) situat în Miceşti, Zona Vad. 

          17. Acceptă donaţia făcută către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a unui imobil 

(drum) situat în Miceşti, str. Măgurei. 

          18. Expertiză tehnică în dosar nr. 2105/176/2010 aflat pe rol la Judecătoria Alba Iulia. 

          19. Expertiză tehnică în dosar nr. 11576/176/2010 aflat pe rol la Judecătoria Alba Iulia. 

              20. Aprobă Planul de acţiuni/lucrări de interes local pentru anul 2011. 

         21. Aprobă criteriile privind veniturile potenţiale provenite din valorile bunurilor ce depăşesc 

cantitativ categoriile de bunuri considerate de strictă necesitate pentru nevoile unei familii. 

           22. Modifică HCL nr. 337/2010 privind asigurarea sustenabilităţii proiectului „Centrul de 



urgenţă Alba”. 

              23. Aprobă efectuarea unui schimb de locuinţă. 

       24. Aprobă alegerea preşedintelui de şedinţă care va conduce lucrările Consiliului local al 

municipiului Alba Iulia pentru perioada martie – mai 2011. 

 

 

            Iniţiator 

             Primar  

                  Mircea Hava 

        25. Aprobă modificarea HCL nr. 318/2010 privind reglementarea comercializării plantelor, 

substanţelor şi preparatelor stupefiante, halucinogene, euforice şi psihotrope, în municipiul Alba 

Iulia. 

Iniţiator: 

Grupul consilierilor locali PNL 

 

 

III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba Iulia pentru luna martie 

2011. 

 

 

 

 I. DIVERSE 

 

  1. Marcel Jeler: "V-aş ruga să-mi daţi voie să vă prezint  o cerere de suspendare cu nr. 

10201/07. 02. 2011 care este greşit trimisă pentru Primăria municipiului     Alba-Iulia. Se referă la 

cele două hotărâri cu panourile lui Ciobanu care are şi împuternicire pentru Şuluţiu Mircea Ioan de 

reprezentare prin care ne solicită, deşi nu am înţeles  de ce ne mai cere de moment ce e promovată 

acţiune în contencios administrativ pentru cele două hotărâri. 306 art. 1 şi 2 mi se pare. Eu îmi fac 

datoria totuşi să vă spun că ne-au trimis o cerere de suspendare. Dar din moment ce e promovată 

acţiune în contencios nu văd ce ar mai putea face. V-aş ruga totuşi să luaţi act de faptul că au fost 

prezentate şi că rămâne în continuare valabilă hotărârea." 

  Pleşa Gabriel: "Domnul secretar! Dar nu e suspendată de moment ce e în instanţă?" 

  Baco Mihai: "Ce să fie suspendat domnule? Ce să fie suspendat? Ni se gată azi mâine 

mandatul şi nu ştim ce facem noi ca şi consilieri." 

  Pleşa Gabriel: "Ne explicaţi dumneavoastră dacă sunteţi amabil." 

  Baco Mihai: "Este procedura prealabilă care în orice condiţii administrative face procedura 

prealabilă. Răspunzi nu răspunzi la ea în 30 de zile ea poate să-şi facă mai departe mersul. Pardon în 

şase luni de zile. Aceasta este mai nou modificarea legii. Lăsăm mandatul şi nu ştim ce facem. Nu 

există nici o suspendare, nici o notificare care vine pe contencios administrativ. Nu poate fi 

suspendat de către Consiliul local. Consiliul local are delegat  ca în termen  de şase luni de zile  de 

la momentul în care primeşte o sesizare, în 30 de zile pardon să dea răspunsul. Iar cel care primeşte 

sau nu primeşte răspunsul  nu este obligatoriu, nici unde nu prevede legea că este obligatoriu. Dacă 

în 30 de zile nu primeşte răspunsul se poate îndrepta în contencios administrativ. La tribunal pentru 

a ataca decizia. În şase luni." 

  Pleşa Gabriel: "Vă mulţumim." 

  Pleşa Gabriel: "Gata. Ne-o însuşim şi trecem la..." 

  Baco Mihai: "Ce să ne însuşim?  Haideţi să fim odată serioşi! Astăzi nu ştiu ce se întâmplă. 

Supuneţi la vot un proiect dacă va intra ceva pe ordinea de zi pentru şedinţa viitoare!" 

  Mircea Hava: "Domnule preşedinte! Există un regulament. Eu v-am spus. Domnule, citiţi-l! 

Există legile ţării. Şi vechi şi noi. Puneţi mâna şi citiţi-le! Dacă trebuie să faceţi paradă acum în faţa 

Primăriei e treaba dumneavoastră. Dar citiţi-le domnule! Citiţi-le pentru Dumnezeu ce sfânt! 

Haideţi să trecem că avem bugetul azi. Nu avem poveşti de trotinetele lui nu ştiu care." 

 

  2. Marcel Jeler: "Aveţi în mape raportul de activitate cu nr. 10361/2011 pe perioada ianuarie 

2010 - decembrie 2010 al domnului consilier Domuţa Iulius Viorel pe care cred că l-aţi văzut. Am 

înţeles că celelalte solicitări care aparţin de urbanism le discutăm după proiect." 



 

  

  3. Marcel Jeler: "Mai avem o solicitare a domnului Radu Adrian cu nr. 10330/07. 02. 2011 

prin care ne solicită anularea în parte a Hotărârii nr. 210/2010, cea referitoare la desfiinţarea 

începând  cu 11 august  2010  a funcţiei de director executiv. Vreau să vă spun că i-am făcut răspuns 

la o altă solicitarea domnului Radu Adrian.  Şi am înţeles de la dânsul că întenţionează să ne 

acţioneze în contencios administrativ pentru problema repspectivă. Ca urmare eu vă propun să nu 

fiţi de acord cu această solicitare adresată dumneavoastră de anulare a Hotărârii nr. 210/2010." 

  Pleşa Gabriel: "Numai puţin. Am două intervenţii. Cu riscul de a se supăra din nou domnul 

coleg. Dar vreau să îi aduc aminte că nu toată lumea are studii juridice şi îi mulţumim pentru lecţia 

pe care ne-a acordat-o gratuit. Vreau să vă întreb dacă e hotărâre judecătorească, încă o dată întreb, 

nu trebuie să ţineţi cont de ea? Având în vedere că avem o hotărâre în instanţă." 

  Paul Voicu: "Dar dumneavoastră ştiţi că s-a ţinut cont sau nu de ea? Noi ca şi executiv vă 

spunem că s-a ţinut cont de ea." 

  Pleşa Gabriel: "Şi ne fac o solicitare să anulăm hotărârea?" 

  Paul Voicu: "Cum să anulăm dacă noi am ţinut cont de instanţă şi am coroborat hotărârea cu 

tot. Totul este legal." 

  Marcel Jeler: "Hotărârea în cauză, de care se face vorbire a apărut ca urmare a acţiunii în 

instanţă pe care domnul a câştigat-o contra noastră. Dar evident nu este de acord nici cu aceasta. 

Acesta este obiectul solicitării. De menţinere a ei." 

  Mircea Hava: "Domnul ne-a dat în judecată. Noi am desfiinţat postul. Numirea de director la 

poliţie o face Primarul nu Consiliul local. I-am desfiinţat postul şi i-am spus să-şi vadă de treabă. 

Ne-a dat în judecată. A câştigat reîncadrarea mi se pare ori aşa ceva pentru că instanţa a considerat 

altceva. L-am încadrat şi l-am trimis acasă. El a cerut pe urmă ca să-i plătim banii. Iar în ceea ce a 

cerut, acum vă explic totul. Ce a cerut înainte, nu a cerut în cererea iniţială ca să-i plătim şi salariul. 

El a înţeles că totul se înţelege implicit. Nu mai facem chestii din astea implicite. Şi i-am spus dacă 

doreşte dai în instanţă, câştigi. E vorba de salar. Câştigi drepturile băneşti şi îţi dăm banii. Dacă nu, 

nu putem să ţi-i dăm de la noi dorinţă. Pentru că noi înţelegem că nu. Că nu ai cerut treaba asta. 

Asta au înţeles juriştii noştri. Să nu mai avem discuţii cu cineva că de ce am dat noi banii. Şi de asta 

ne judecăm. Iar acum cere să se anuleze o hotărâre care a stat la baza a tot ceea ce v-am spus. Şi cu 

asta basta." 

  Paul Voicu: "Mai ales că a luat şi pensie, domnul Primar." 

  Mircea Hava: "Asta a fost chestia legată de pensie şi de salar şi alte lucruri pe care... 

Serviciul este reorganizat. Aţi votat altceva. Aţi votat organizarea regulamentului. E poliţie. S-a  

schimbat legea. Numirea se face cum se face. Suntem în altă zonă, în altă ţară." 

  Pleşa Gabriel: "Dacă îmi mai permiteţi. Să o lămurim foarte clar. Dar dacă hotărârea e 

definitivă şi executorie." 

  Paul Voicu: "Eu îmi cer mii de scuze. Vă rog să mă iertaţi. Eu nu am nici o problemă. Nici 

politic, nici..." 

  Pleşa Gabriel: "Dar nu e vorba de politic aici." 

  Paul Voicu: "Haideţi la noi să vă arătăm toate actele. Acum ne întrebaţi. Haideţi şi lămuriţi-

vă că sunt acum toate. Publice. Le avem toate toate să vă lămuriţi şi dumneavoastră. Haideţi acum 

în primărie să vă lămuriţi. Că noi suntem lămuriţi." 

  Bărdaş Horea Mihai: "Eu văd că el solicită anularea unei hotărâri. Ce avem noi cu sentinţa 

lui? Noi nu o anulăm. Noi asta o discutăm. Anularea hotărârii." 

  Popa Pavel: "Supun spre aprobarea dumneavoastră menţinerea hotărârii. Cine este pentru." 

  “Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 14 voturi pentru şi 5 voturi împotrivă 

Dărămuş Marcela Eugenia, Coşeriu Sorin Nicolae, Puican Ioan, Pleşa Gabriel, Hondola Liviu.” 

 

  4. Baco Mihai: "Dacă îmi permiteţi. Am o scurtă intervenţie la diverse. Şi îl rog pe domnul 

Primar să ia act. Este o sesizare din partea asociaţiei de proprietari nr. 25. Cea de pe bulevardul 

Revoluţiei, bl. A10. Este o centrală domnul Primar. Ca toate centralele este dezafectată." 

  Mircea Hava: "Te rog frumos o să iau notă. Şi la ora H mă întâlnesc cu toţi. O să avem un 

punctaj pe care să discutăm." 

  Baco Mihai: "Altceva vreau să spun. Faptul că la acea centrală va trebui să trimiteţi Poliţia 

Locală. A ajuns un loc de refugiu pentru oamenii străzii. Lumea deja, deci seara au fost câţiva care 



au fost agresaţi că sunt şi băuţi şi cine ştie ce. Poate iau şi etnobotanice. Alaltăieri seara a venit 

salvarea de a luat pe cineva de acolo că era degerat. E un focar de infecţie. Domnul Primar, tot 

raportat la treaba asta. Noi în municipiul Alba-Iulia stăm foarte rău cu activitatea culturală şi 

sportivă. Trebuie să o recunoaştem. Avem o federaţie de powerlifting  care a adus nişte rezultate în 

municipiul Alba-Iulia. Campioni europeni, vicecampioni, nu ştiu ce. Haideţi să le dăm lor centrala 

aceasta. Au făcut solicitare la noi." 

  Mircea Hava: "Unde-i centrala?" 

  Baco Mihai: "E pe Poligonului." 

  Paul Voicu: "E pe Poligonului. CT9 care acum trei luni aţi votat demolarea ei. E între 

blocuri, într-o zonă înghesuită." 

  Paul Voicu: "Eu văd aici bd. Revoluţiei, bl. 10A." 

  Mircea Hava: "Lămuriţi-vă. CT9 care este acolose demolează pentru că acolo trebuie să 

creăm spaţiu vital. Dacă despre asta este vorba." 

  Baco Mihai: "Nu ştiu, să nu greşesc." 

  Paul Voicu: "Ne interesăm şi vedem, bine?" 

  Mircea Hava: "Domnul preşedinte! Numai ceva. Nu ştiu în care şedinţă, cred că în ultima 

şedinţă de anul trecut aţi votat o sumă de bani extraordinar de mare ca să intrăm în revista Unesco 

World Heritage. Am adus patru exemplare  pentru că noi nu o cumpărăm. Nu am făcut-o pentru noi 

ci am făcut-o pentru cei care o folosesc, pentru lumea întreagă. O să vedeţi unde este reclama cu 

Alba-Iulia. Şi  lângă cine. O să v-o dau să vă uitaţi la ea şi să o frunzăriţi. Dacă o să mai spuneţi că 

s-a făcut o investiţie proastă atunci mai discutăm. O să v-o dau să vă uitaţi la ea." 

  Paul Voicu: "Daţi să o vadă toată lumea." 

  Mircea Hava: "Ceea ce am discutat s-a întâmplat. E chiar poziţionată. Mă şi mir pentru banii 

aceia ce poziţie bună am găsit." 

 

  5. Bărdaş Horea Mihai: "Scurt aş vrea o intervenţie. De fapt două probleme. Pentru Poliţia 

Locală. Oraşul este împânzit de nişte indivizi care vin cu un caiet  şi care cer bani pentru operaţii, 

pentru copii necăjiţi care nu eliberează nici o chitanţă. Nu dau nici un bon şi nu se face nimic. Am 

întrebat pe doamna Cristescu. Nu este legal. Vă rog frumos Poliţia Locală să-i scoată din oraş 

pentru că nu au ce căuta să cerşească bani la drumul mare. Pentru că ei nu fac decât să prindă 

cetăţeanul şi să-l tragă de mână.  

  Şi a doua problemă. De câteva zile stâlpii sunt plini de ... Am discutat să nu se mai introducă 

fibra optică decât în subteran. Există o firmă care lucrează şi ziua şi noaptea. Mi-a zis şi colegul 

Hondola. Ieri am văzut-o. Lucrează şi în faţă la hotel Parc. Montează pe stâlpi. Vă rog frumos dacă 

s-a luat o hotărâre, dacă se montează numai subteran, de asemenea cei care se ocupă să vadă cine le-

a dat autorizaţie de instalare pe stâlpi." 

  Pleşa Gabriel: "Dacă îmi permiteţi. După noile atribuţii ale Poliţiei Locale trebuie să se 

ocupe şi de treaba aceasta." 

  Bărdaş Horea Mihai: "Rugămintea este să ne dea un răspuns şedinţa viitoare." 

 

  Popa Pavel: "Stimaţi domni vă rog să-mi permiteţi să trecem la primul punct de pe ordinea 

de zi care este foarte important pentru un an de zile pentru Consiliu local. Deci trecem la punctul 1."  

 

 

          1. Modifică Anexa nr. 1 la HCL nr. 416/2009 privind lista proiectelor finanţate prin credit 

bancar. 

Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Breaz Valer Daniel care prezintă raportul de avizare din partea 

Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii publice şi 

comerţ 

Breaz Valer Daniel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Popa Pavel: “L-aţi avut în mape. Dacă sunt discuţii referitoare la acest material? Dacă nu 

cine este pentru?” 

  "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru." 



   

 S-a adoptat Hotărârea nr. 20/2011 

 

  2. Aprobă validarea Dispoziţiei Primarului nr. 15381/29.12.2010 cu privire la rectificarea 

bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 2010. 

Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Breaz Valer Daniel care prezintă raportul de avizare din partea 

Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii publice şi 

comerţ 

Breaz Valer Daniel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Teofila Ţîr: “Vreau să vă explic despre ce este vorba. Deşi am afişat, am distribuit în 

materiale inclusiv dispoziţia domnului Primar din data de 29 decembrie, conform unei hotărâri de 

guvern  am primit suma de 1500000 pentru finanţarea cheltuielilor curente şi de capital. La acea 

dată nu ne-am putut permite să mai facem şedinţă de consiliu şi art. 82 din Legea nr. 273/2006 

permite modificarea  sumei din buget prin dispoziţia primarului urmând ca în şedinţa ulterioară de 

consiliu să aibă loc validare. Validarea acestei dispoziţii. Sumele respective, pentru că la ora 

respectivă, 29 decembrie doar câteva restanţe mai aveam de plătit au fost repartizate exact pentru 

facturile care erau de plată la data respectivă să nu mai intrăm cu ele, cu datorii pe anul 2011. 

Astfel, conform raportului  pe care l-am ataşat la documentaţia dumneavoastră i-am împărţit pe 

facturile restante la acea oră. Din suma de 1500000 au mai rămas 174000 bani neutilizaţi la sfârşitul 

anului, sume care au fost virate în excedentul anului 2011 urmând să fie utilizate doar pe cheltuielile 

de capital în acest an.” 

Popa Pavel: "Vă mulţumesc. Discuţii?" 

Pleşa Gabriel: "Doamna directoare aş vrea să vă întreb un lucru. Din bugetul pe 2011 se 

asigură pentru învăţământ şi sănătate până la sfârşitul anului?" 

Teofila Ţîr: "Vă răspund la întrebare. Pe capitolul 166 Sănătate  sunt asistenţii medicali  şi 

medicii de la cabinetele şcolare." 

Pleşa Gabriel: "Da. Şcolare." 

Teofila Ţîr: "Da. Eu zic că da. Sunt asiguraţi. Şi pentru cheltuielile de personal şi pentru 

cheltuielile materiale. Pentru că bugetul pe 2011 a fost întocmit  în baza unui proiect de buget 

solicitat de serviciile din subordinea Primăriei, de ordonatorii terţiari de credite. Acest serviciu, că 

practic a trecut în subordinea Primăriei din 2010, funcţionează ca un serviciu public din cadrul 

Primăriei şi sunt în număr de 38. Sunt asigurate şi cheltuielile de personal şi cheltuielile materiale." 

Pleşa Gabriel: "Până la sfârşitul anului." 

Teofila Ţîr: "Da." 

Popa Pavel: "Dacă mai sunt discuţii?" 

Coşeriu Sorin Nicolae: "Suntem la punctul 2 sau 3? Ca nu cumva să trecem." 

Popa Pavel: "Suntem la punctul 2. Dacă nu mai sunt discuţii supun la vot cine este pentru." 

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru." 

  

S-a adoptat Hotărârea nr. 21/2011 

 

 3. Aprobă bugetul general de venituri şi cheltuieli al municipiului Alba Iulia pentru anul 

2011. 

Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Breaz Valer Daniel care prezintă raportul de avizare din partea 

Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii publice şi 

comerţ 

Breaz Valer Daniel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Teofila Ţîr: "Ceea ce vreau să spun domnilor consilieri, anul acesta spre deosebire de anii 

anteriori, structura bugetului este mult modificată. Deci bugetul este altfel structurat. Clasificaţia 

bugetară este total schimbată faţă de anii precedenţi. Astfel că bugetul l-am constituit pe două 



secţiuni aşa cum prevede legea. Secţiunea de dezvoltare şi secţiunea de funcţionare aşa cum vedeţi 

şi în materialele dumneavoastră. În secţiunea de funcţionare, pe partea de venituri sunt cuprinse 

veniturile proprii cu exceptia veniturilor din valorificarea bunurilor care conform legii nu se poate 

să fie prinse în buget, deci nu mai avem voie să le prindem  decât în momentul încasării lor. Tot aşa 

se procedează şi în cazul donaţiilor şi sponsorizărilor. Legea prevede că nu le mai putem cuprinde în 

buget decât după încasarea lor. De asemenea bugetul este structurat  în cadrul celor două secţiuni 

atât pe cea de funcţionare cât şi pe cea de dezvoltare pe capitole, subcapitole, titluri, articole şi 

altele. Totalul bugetului pe 2011 se cifreazăla 267761,97 mii lei din care eu am făcut nişte procente 

aşa cum v-am dat  şi nişte grafice acolo ca să le puteţi urmări mai bine şi aşa cum v-am făcut 

procentele şi în materialele pe care vi le-am dat dumneavoastră. Cheltuielile de personal din total 

buget se cifrează la 16,56% din care pentru învăţământ procentul este de 10%, 6,56% fiind 

repartizat pe aparatul propriu plus serviciile publice din cadrul Primăriei. Ţin să menţionez ca 

număr de personal în acest procent de 6,56% intră sănătatea de 38 plus asistenţii personal de 174. 

Deci 212 ca număr de personal pentru asistenţii personali şi sănătate. Poliţia locală 177 şi Căminul 

de persoane vârstnice 38 şi plus celelalte servicii publice din subordinea Primăriei. Cheltuielile cu 

bunurile şi serviciile reprezintă din buget 10,48%, cheltuielile de capital reprezintă  61,78% din 

buget. Mă refer la bugetul local. După cum aţi văzut vi le-am prezentat absolut toate. Bugetul local, 

bugetul împrumuturilor, bugetul fondurilor nerambursabile. Deci sunt patru bugete. Cheltuielile cu 

bunurile şi serviciile aferente proiectelor de finanţare nerambursabile reprezintă 2,77% şi intră aici 

cheltuieli de personal plus cheltuieli materiale pe proiectele de finanţare. Subvenţiile reprezintă 2,69 

din buget. Asistenţa socială care include ajutoare de urgenţă, transport pensionari cu handicap, 

veterani şi aşa mai departe 1,97, împrumuturile, ratele la emisiunea de obligaţiuni 1,19%, dobânzile 

la împrumuturile contractate de 2,24% şi alte transferuri incluzând  burse, culte, parteneriate şi aşa 

mai departe reprezintă 0,32%. Ce vreau să mai menţionez. Totalul proiectelor de finanţare 

nerambursabile se ridică la 174436,90 din care fonduri de la UE 145219 mai precis 144641 bani 

care vin de la UE că restul este contribuţia locală de 577 din bugetul local. Deci fondurile UE 

reprezintă 83,17%. Contribuţia locală de 2% plus cheltuielile neeligibile plus TVA-ul aferent 

cheltuielilor neeligibile reprezintă 5,06% care merge integral pe credit la suma de 8824. Excedentul 

bugetului local deci ceea ce la sfârşitul anului 2010 a rămas în buget din prefinanţările intrate în 

decursul anului 2010 este 20392,96 ceea ce reprezintă 11,68%. Totalul fondurilor de la UE din 

bugetul local reprezintă 54,02. Deci de reţinut faptul că în cursul anului 2011 este de primit suma de 

144641 de la UE. Total proiecte de finanţare nerambursabile 165611 care nu include creditul de 

8824 din care cheltuieli de capital 158181, cheltuieli cu bunurile şi serviciile 7430 aşa cum v-am 

prezentat mai devreme. Total proiecte de finanţare nerambursabile  174436 din care cheltuieli de 

capital inclusiv creditul şi buget local reprezintă 95,74%. Cheltuieli cu bunuri şi servicii 4,26%. 

Total cheltuieli de capital pentru toate bugetele se ridică la un procent de 63,25%. Totalul fondurilor 

nerambursabile din total bugete reprezintă 63,07. Acestea am considerat că sunt cele mai relevante 

procente pe care le-am făcut. Şi după cum vedeţi v-am făcut acolo grafice care să fie reprezentative 

pentru buget. Dacă dumneavoastră aveţi întrebări în detaliu vă stau la dispoziţie." 

Popa Pavel: "Mulţumim doamna directoare. Dacă aveţi întrebări?" 

Pleşa Gabriel: "Dacă îmi permiteţi o remarcă. Mă bucur că ne-aţi dat acest grafic pe care l-

am primit acum cu bugetul local pe capitole de cheltuieli pentru colegii mei din Consiliul local. 

Într-un top trei la cheltuieli vedem pe primul loc "Cultură, recreere şi religie" cu 37,5, pe locul doi 

capitolul Transporturi cu 23,7 şi pe locul trei Învăţământ cu 12,7. Pe locul patru din nefericire  

vedem cu 10,95 locuinţe, servicii şi dezvoltare publică care personal aş fi preferat să fie măcar în 

top 3. Asta desigur aţi putea să-mi spuneţi că este o remarcă, poate de amator în domeniul financiar.  

Dar ca şi consilier aş fi alocat mai mulţi bani pentru locuinţe, servicii şi dezvoltare publică." 

Teofila Ţîr: "Îmi permiteţi domnule preşedinte?" 

Popa Pavel: "Da sigur." 

Teofila Ţîr: "Domnul consilier, de procentele conform acestui grafic vorbiţi aşa-i domnul 

Pleşa?" 

Pleşa Gabriel: "Da. Ultimul pe care ni l-aţi dat." 

Teofila Ţîr: "Deci ceea ce v-am prezentat adineauri dacă m-aţi ascultat cu atenţie, acesta este 

bugetul local. Procentele din bugetul local. Eu trebuie să fac bugete separate. La acest buget se 

adaugă bugetul împrumuturilor care este 10624 şi vi l-am ataşat materialelor pe care vi le-am dat 

dar care nu se include în bugetul local." 



Pleşa Gabriel: "Aţi înţeles principiul ce vi l-am spus mai înainte indiferent de toate?" 

Teofila Ţîr: "Da. Din bugetul local. Aş vrea să vă spun că din bugetul local ar trebui 

asigurate cheltuieli de funcţionare pentru toate serviciile publice, pentru ordonatorii terţiari de 

credite. Vă rog să vă uitaţi şi la capitolul Învăţământ. Într-adevăr 12,07%. Vă rog să vă uitaţi că este 

o cifră de 35 miliarde care se acordă pe bunuri şi servicii pentru ordonatorii terţiari de credite, 

pentru centrele bugetare din învăţământ." 

Popa Pavel: "Vă mulţumesc." 

Coşeriu Sorin Nicolae: "Stimaţi colegi. Eu aş vrea să fac o abordare mai generală a 

problemei bugetului local care sigur este unul mai auster, se încadrează într-un context de aşa 

manieră. Însă eu aş vrea să vă spun câteva lucruri cu speranţa că într-un viitor mai mult sau mai 

puţin apropiat modul de abordare a cheltuirii banilor va fi mai constructiv şi mai benefic pentru 

oraş. De abia acum câteva minute am aprobat un proiect prin care noi suntem de acord să se ia nişte 

credite pentru cofinanţarea unor anumite lucrări pentru care s-au câtigat bani nerambursabili. Este 

foarte bine. Însă dacă v-aţi uitat acolo nu este nici un punctuleţ, nici un leu care să privească într-un 

fel sau altul dezvoltarea economică a acestui oraş. Poate pentru mine este o deformaţie profesională 

sau de ocupaţie, însă este foarte greu pentru mine să accept că, sigur sunt priorităţi legate de 

aspectele sociale, edilitare, culturale, istorice. Dar ca să nu ne gândim şi poate cu ocazia aceasta 

vom schimba puţin modul de abordare că nimic nu cheltuim pe acest sector mi se pare puţin 

neavenit. Sunt o serie de sume care se vor cheltui, pe care Primăria le va cheltui şi trebuie să le 

cheltuiască pentru că s-au accesat nişte fonduri. Ele au fost aprobate. Nu se mai poate merge înapoi. 

Ar fi păcat şi sunt  circa 7 milioane de euro. Eu aş vorbi în euro  că aici ne cam încurcăm în 

miliarde, în mii lei, în lei noi, lei vechi. Cam şapte şi ceva milioane de euro pe care ar trebui să îi 

luăm noi. Noi, Primăria pentru a-şi cofinanţa aceste proiecte. Nici unul din aceste proiecte nu 

priveşte într-un fel sau altul dezvoltarea oraşului. Sigur că poate cineva va veni şi va spune stai 

domnule că facem cetatea, că facem turism. Bun. Ştiţi bine că niciodată nici eu şi nici colegii mei în 

bună măsură nu ne-am opus acestei tendinţe. E foarte bine. Numai din punct de vedere economic eu 

nu văd nimic. Ori nu ştiu, mi se pare într-un consiliu dominat de consilieri ai unor formaţiuni de 

dreapta  să nu se facă aproape nimic pe zona aceasta nu este foarte bine. Eu ştiu că vor fi o serie de 

fonduri care nu sunt prinse în acest buget şi care vor veni de la unele ministere. Sper ca măcar 

acestea să fie luate şi dirijate spre această zonă. Eu aş vrea să vă spun şi nu vreau să lungesc foarte 

mult lucrurile pentru că suntem într-o şedinţă de consiliu nu suntem într-o chestiune foarte lucrativă 

sau de comisie, de analiză sau de consultare, că dacă nu facem atât cât putem ca administraţie, cât 

putem, cât ne permit nişte venituri pe care le avem şi pe această zonă economică, îmi pare rău, eu 

personal nu pot să văd un viitor extraordinar pentru nici o comunitate. Deci din punctul meu de 

vedere, sigur bugetul eu l-am văzut, sunt nişte sume pe care le putem discuta. Sunt multe scăderi. 

Este un buget sărac făcut în funcţie de nişte condiţii. Nici nu şti de unde să iei. Eu chiar m-am uitat. 

Şi am zis hai să vedem de unde aş tăia eu dacă aş fi. Nu prea ai de unde. Sigur sunt unu două puncte 

pe care mi-aş permite să le mai discutăm eventual într-un alt context. Dar nu ai de unde să tai. Dar 

cu toate acestea, repet, eu aş gândi să se caute soluţii pentru a merge şi spre această zonă care este o 

investiţie clară şi în mod cert productivă într-un viitor mai mult sau mai puţin apropiat şi de unde 

anumiţi bani se vor întoarce spre administraţia locală. Din punctul acesta de vedere cred că bugetul, 

de altfel, care este structurat în funcţie de posibilităţi are o lacună mare de fond.  Dar poate că 

reuşim şi în acest an  şi în perioadele viitoare să evităm această chestiune. Mulţumesc." 

Teofila Ţîr: "Din nou vreau să vă spun domnilor consilieri că bugetul de anul acesta este 

total schimbat faţă de anii trecuţi.  Tot la fel legea prevede, ordonanţa 63 la 273 Legea finanţelor, 

prevede faptul  că din 2011 nu mai putem să planificăm venituri în funcţie  de toate debitele 

calculate de noi, cuantificate de noi înainte  ce ar fi de încasat decât la nivelul anului anterior, 

precedent. Astfel că bugetul nu a putut să fie mult majorat. Adică mult. Nu l-am majorat decât cu 

nişte cifre exatct încasate până la ora actuală în buget. Deci dacă nu a fost realizat mai mult de 97%, 

nu avem voie să planificăm mai mult decât la nivelul anului precedent.  Astfel că dacă există 

posibilitatea  ca şi anii anteriori să mergem pe total ce avem noi de încasat puteam să ne mişcăm un 

pic. În bugetul de anul acesta puteam să prindem mai multe lucrări şi pentru dezvoltare. Astfel 

suntem îngrădiţi şi de asta putem spune că este un buget auster. Însă dacă în cursul anului aceste 

venituri putem să facem rectificări de buget. Însă nu ştiu în ce măsură vom putea face că legea 

prevede că numai două se fac în cursul anului. Dacă se încasează venituri este normal să reaşezăm 

bugetul şi la cheltuieli în funcţie de venituri." 



Coşeriu Sorin Nicolae: "O scurtă intervenţie aş vrea, domnul preşedinte. Ca să încheiem. Eu 

aş fi vrut sau mi-ar fi făcut o plăcere, chiar şi una mică, să văd măcar suma acolo pentru un 

drumuleţ într-o zonă cu posibilităţi de dezvoltare economică. Domnule facem şi noi un drum acolo. 

Poate o să vină să aducă şi curentul şi gazul. Deci ceva acolo ca să ştim că dezmorţim o zonă, să 

dăm o direcţie cu o dezvoltare economică. Dar repet. Eu cred că sunt soluţii din bugetul centralizat  

ca nişte sume să vină şi poate că ne vom gândi să le dirijăm şi spre această zonă. Eu am înţeles şi 

chiar am discutat cu doamna Teofila înainte, am înţeles destul lucrurile aici. Dar repet că în ceea ce 

priveşte dezvoltarea şi direcţionarea acestei dezvoltări, cred că sunt destule lucruri de făcut." 

Crina Iacob: "În două secunde aş vrea să fac nişte precizări. În general fondurile europene  

nu sunt investiţii care merg direct  în proprietatea economică. Cât am fi dorit noi să susţinem în mod 

direct această dezvoltare economică a oraşului nu ne-am putut permite să depunem proiecte pe 

proprietatea economică." 

Coşeriu Sorin Nicolae: "Ştiu asta." 

Crina Iacob: "Dacă dumneavoastră aveţi ştiinţă de fonduri, de programe guvernamentale sau 

europene cu drag stăm la dispoziţia oricui." 

Coşeriu Sorin Nicolae: "Eu am vorbit de sume de bani. N-am spus că vin fonduri la primărie 

pentru dezvoltarea economică. Ştiu că nu vin.  Acestea vin pentru agenţii economici şi aşa mai 

departe. Poate şi administraţia ar putea totuşi să ajute." 

Crina Iacob: "De asemenea stăm la dispoziţia agenţilor economici pentru parteneriate, avem 

capacitatea de a scrie proiecte atât pentru oraş cât şi pentru municipiu. Pe de altă parte creditul care 

s-a luat ca şi condiţionalitate a fost doar pentru finanţarea şi cofinanţarea proiectelor europene. Din 

păcate nu am putut să finanţăm alte investiţii locale sau direct chiar în zona de dezvoltare 

economică. Nu ne-am putut băga cu creditul pe acest sector." 

Silvia Moldovan: "Vreau să vă spun că fiecare proiect care s-a scris, pe care s-a accesat 

fonduri europene a avut la bază o analiză economică şi financiară altfel aceste proiecte nu ar fi fost 

eligibile. Fiecare proiect scris de noi şi pe care am luat credit de cofinanţare are componenta 

economică în..." 

Mircea Hava: "Doamna directoare! Ei au o temă, domnule!" 

Paul Voicu: "Au întrebat dar nu vă ascultă nimeni. Vorbiţi degeaba." 

Mircea Hava: "Au o temă. Şi-au făcut numărul. Dumneavoastră vorbiţi degeaba. Măcar că 

sunteţi doamnă!" 

Silvia Moldovan: "Asta vreau să vă spun. Că toate proiectele noastre au fost bazate pe o 

analiză economică şi doar aşa au fost alese şi eligibile pentru susţinere financiară. Gândiţi-vă la 

lucrările de drumuri care sunt influente pentru aceste proiecte, la reţelele de apă, canalizare. Avem 

creşa de cartier, grădiniţa. Cred că toate au componentă economică şi produc dezvoltarea." 

Paul Voicu: "Doamna Silvia DN1 unde este?" 

Silvia Moldovan: "Păi asta spun." 

Paul Voicu: "DN1 nu e în zona industrială 3,8 km?" 

Silvia Moldovan: "Sigur că da." 

Mircea Hava: "Doamnelor şi domnilor consilieri. Eu l-am înţeles pe domnul Coşeriu pentru 

că din fericire este un om cu care se poate şi s-a putut discuta. L-am înţeles şi îl înţeleg în 

continuare. Vreau să îi spun un singur lucru. Că putea să intre pe la doamna Silvia  să îi arate câte 

drumuri se fac în zona industrială. Acolo unde s-a făcut Supremia. Deci toate intenţiile pe care le 

avem în zona în care ştiţi că am discutat-o, în care facem PUZ-ul în care drumul şi utilităţile le 

facem noi. Lucrurile acestea se pregătesc. A explica astăzi după 20 de ani sau câţi ani vreţi voi că 

orice dezvoltare în infrastructură, DN1, pasaj peste calea ferată sau ce vreţi dumneavoastră nu fac 

altceva decât duc la dezvoltare, mi se pare, cum să vă spun o chestiune  care chiar că este o 

ventilaţie. E ok. Se investeşte şi acolo. Vă arătăm. Din păcate în buget ele sunt trecute dar nu s-a 

dus această chestiune la amănunt. Oricând puteţi veni să vedeţi. Domnule este! Că aţi fost. Sunt 

lucruri pe care le-aţi votat dumneavoastră. Recunosc anumite dezvoltări în anumite zone chiar 

dumneavoastră nu le-aţi votat. Chiar în faţa uşii dumneavoastră. Dar asta este altă discuţie de 

măsura cât suntem de îndârjiţi câteodată pe probleme. Şi s-ar putea să ne gândim că puteam să 

facem şi nu mai facem treaba asta şi staţi în mocirlă dacă aşa vă place. Bun. Asta este altă discuţie. 

Am încercat să fiu mai aşa. Deci nu este nici un răspuns de nici un fel. Intră acolo. Şi acele lucruri 

se vor face şi dumneavoastră o să le vedeţi. Că dumneavoastră veţi fi aici şi o să le aprobaţi. Da. 

Din păcate legea este restrictivă. Avem voie doar la banii pe care i-am încasat anul trecut. Din 



fericire avem foarte multe sume care vin din altă parte. Şi cred că nimeni nu ar trebui să fie nervos 

că la ora asta sunt 30 şi ceva milioane de euro care sunt în investiţii. O să vă anunţ că mâine la ora 

10 să veniţi să vedeţi cum se semnează un proiect de 1,5 milioane de euro care se va adăuga la ceea 

ce va spus doamna Teofila. Şi se vor adăuga şi altele şi altele care sunt pregătite, avizate. Însă mai 

este această birocraţie a semnării. Mâine la ora 10 invit şi presa, cred că Mihai v-a dat deja o 

invitaţie ori ce Dumnezeu v-a dat ca să ştiţi despre ce este vorba. Este vorba de peste 1,5 milioane 

de euro care îi semnăm pe ceea ce înseamnă sistem informatic. Dacă nici acest sistem informatic al 

administraţiei nu poate să ajute la dezvoltarea localităţii atunci nu mai facem nimic. Cam asta am 

vrut să vă spun. Trebuie să înţelegeţi fiecare. Bugetul este o entitate. Vreau să fac o chestiune 

plastică. Hai să îi spunem ca o bucată de plastelină. Care oricum o modelezi, în dreapta, în stânga, 

în sus, în jos rămâne acea bucată de un kilogram sau cât vreţi dumneavoastră. Poţi să o faci aşa mai 

lungă, să-i pui urechi, trompetă, coarne. Rămâne aceeaşi bucată. Chestiunea este câte coarne îi pui 

şi cât de mare îi faci trompeta. Discutam de credit. Împreună l-aţi aprobat şi aţi înţeles atunci. V-aţi 

uitat aici la capitolul 5502 ce reprezintă din total buget tranzacţie privind datoria publică şi 

împrumutul. Mult. Imens. Citiţi cu atenţie. 235. Greu. Durere mare. Hai să nu mai discutăm. Hai să 

ne uităm la cifre că acestea nu pot să mintă niciodată. E drept. Oricând se poate tăia de undeva şi 

muta altundeva. Oricând se poate tăia din zona respectivă şi muta în altă zonă. Putem să tăiem de la 

salarii şi lăsăm o descoperire acolo, să-i mutăm în altă zonă şi pe acolo putem să-i punem. Dar legea 

nu ne dă voie să facem lucrul acesta. Odată am stabilit suma pe salarii, acolo aşa rămâne. Legat de 

ceea ce spunea doamna Teofila cu privire la rectificări. Da. Aşa este. Ordonanţa 63 sper să se 

modifice pentru că nu se poate lucra aşa. Poate în Elveţia se poate lucra aşa. Sau în altă ţară. Este o 

chestiune mai veche. Ea a fost gândită destul de bine.  Dar nu în România. Rectificările pot fi 

posibile. Noi trebuie să mai primim de la Ministerul dezvoltării legat de blocuri, de ceea ce 

înseamnă locuinţe. Cred că ştiţi că se construiesc 60 şi ceva de ANL-uri. Cred că le-aţi văzut. Anul 

acesta au termen de finalizare. Şaptezeci şi cinci de locuinţe  sociale care sunt bani veniţi pe 

programe de la minister. Şi plus celelalte lucrări pe care le avem. Sala de sport de la Miceşti. Pentru 

că aici avem noi lucrările noastre adiacente. Banii aceştia vor veni. Şi ce să facem cu ei? Să-i ţinem 

în sertar? Îi vom băga în buget. Şi vom executa. Nu e nici o problemă şi nu trebuie să ne agităm 

atât. Păcat că înainte de lucrurile acestea se fac declaraţii din acestea belicoase că nu vom vota 

bugetul. Domnule, nu-l votaţi! E problema voastră. Puteţi să faceţi ce vreţi. V-am mai spus de la 

început. Vreţi să lucrăm împreună? Am fost tot timpul deschişi. Lucrăm. Chestii din acestea 

belicoase. Noi nu votăm bugetul! Să ştiţi că atât de tare m-am speriat încât era nu ştiu ce să facem. 

Nu-l votaţi domnule! Faceţi ce vreţi dumneavoastră! E dreptul dumneavoastră de a nu-l vota. Şi să 

vă mai spun un lucru. Este tot o parcurgere a legii. Nu-l votaţi? Nici o problemă. Îmi daţi şi mai 

multă putere. Aşa că vă rog frumos daţi-i drumul la vot. Mă lăsaţi să execut bugetul de anul trecut 

care a fost şi mai dodoloţ. Şi nu e nici o problemă. Nu vreau lucrul acesta. Vreau să vă gândiţi la el 

foarte bine. E bugetul oraşului. Nu e bugetul meu sau a nu ştiu cărei formaţiuni politice. Vreau să 

discutăm. Fără ură, fără ranchiună, fără demonstraţii politice şi fără chestiuni de genul acesta. Asta 

este treaba. Nu v-am adus revista nu ştiu care pentru domnul Coşer. A avut dreptate atunci. Şi îl 

respect. Şi tot timpul o să-i respect afirmaţiile pentru că se mai informează. Asta este viaţa. Foarte 

bine. Îl felicit pentru treaba asta. Am adus-o să vedeţi că se poate face ceva cu bani puţini. Să intri 

între 140000, minimul de exemplare care sunt pe tot globul şi să se uite ăla de acolo, domnule ce o 

fi la Alba-Iulia?  Ce o fi acolo? Ce cocostârci or fi acolo? Din păcate nu suntem pregăţiţi încă să-i 

primim pe toţi. De aici încolo Dumnezeu să vă dea ceea ce vă poate da Dumnezeu." 

Hondola Liviu: "Dacă îmi permiteţi. Aş vrea să vă pun o întrebare. O să ascult cu mare 

atenţie dacă mi se răspunde. La capitolul de transporturi de care a amintit şi colegul meu Gabi 

Pleşa, se află totuşi în topul cheltuielilor. M-am uitat aici la subvenţii. E foarte interesant. 

Subvenţiile sunt într-o valoare foarte mare. Puţin mai scăzută decât anul trecut dar într-o valoare 

foarte mare. Eu sunt de acord  şi cred că şi ceilalţi colegi susţin să existe pentru pensionari şi pentru 

transporturi. Dar cred că ar trebui să ne gândim în alt mod. Şi atunci dacă se poate reduce o sumă 

foarte mare şi   s-o introducem  la sănătate, la învăţământ sau la alte articole." 

Teofila Ţîr: "Da. Staţi să vă explic. La capitolul 8402 Transporturi. De ce vedeţi o sumă aşa 

de mare la transporturi? Şi vedeţi în acel grafic pentru că 53950 de mii sunt fonduri de finanţare 

nerambursabilă, sunt proiecte de finanţare nerambursabilă. De aceea este suma foarte mare." 

Mircea Hava: "Am explicat şi data trecută că intră pe capitol. Dacă facem ceea ce am mai 

făcut altă dată când domnul Potor era viceprimar  şi alt domn de la dumneavoastră era consilier şi v-



am dat bugetul, teancul şi am zis, domnule discutaţi! Şi ştiţi ce s-a întâmplat. Nu vă amintiţi, nu?  V-

aţi tăiat indemnizaţiile de consilieri. N-au vrut asta dar am zis discutaţi! Şi putem să facem aşa. Vă 

punem teancul pe masă. Eu îl am. Discutaţi! Dar nu e frumos să facem chestiunea aceasta. Acolo la 

capitolul transporturi v-am explicat încă o dată cu banii aceştia. Nu mă întrebaţi de ce. Şi mie mi se 

par mulţi." 

Teofila Ţîr: "Şi intră în clasificaţia bugetară. Deci trebuie să respectăm. Proiectele de 

finanţare nerambursabilă se pretează la a intra  într-un anumit capitol. Nu avem voie să-i punem 

unde vrem. Aţi zis de subvenţii domnul consilier. Nu este o sumă puţin redusă. Este mult redusă. 

10700 a fost execuţia la 2010 şi acum am ajuns la 7127. De ce? Pentru că nu am avut bani mai 

mulţi. Asta v-am explicat. Că bugetul a fost limitat la dimensionarea veniturilor la nivelul anului 

2010. Nu că nu ar fi necesari acolo. Nu ştiu câţi vor fi necesari." 

Hondola Liviu: "Deci dacă era bugetul mai mare erau şi subvenţiile mult mai mari?" 

Teofila Ţîr: "Proiectele de buget care sunt depuse la noi la Primărie, vă repet bugetul, acest 

proiect de buget cu care mă prezint eu în faţa dumneavoastră nu îl fac eu de la mine sau cineva din 

Primărie ci în colaborare cu toate serviciile publice din subordine şi în colaborare cu toata lumea 

care are ordonatori terţiari de credite, cu centrele bugetare din învăţământ. Toată lumea prezintă 

nişte proiecte de buget, solicită nişte sume. De data aceasta nu este posibil a acoperi aceste sume şi 

sperăm ca în timpul anului dacă avem încasări să mergem să completăm acolo unde mai este 

necesar." 

Mircea Hava: "Doamna directoare! Vă rog frumos. Am înţeles. Şi ştiţi care este treaba. Noi 

suntem acum, şi ştiţi lucrul acesta, suntem unde suntem. În anul acesta trebuie să facem licitaţie la 

transportul local şi pe urmă licitaţie publică pentru serviciul salubrizare. Facem caietele de sarcini, o 

să vi le punem în mape. Vă dăm şi legislaţia acolo ca să vedeţi şi legislaţia că aşa le-am spus eu  să 

facă ca să vedeţi şi textele pe care lucrăm. Deci nu cum vreau eu că dacă ar fi cum aş vrea eu sau 

cum ar vrea fiecare. Emoţional poate ar fi cu totul altfel. Le punem şi aşteptăm. Va trebui să 

aprobăm apoi în Consiliu local  caietele de sarcini pentru licitaţii. Pe urmă vor fi licitaţiile. Atenţie 

sunt două servicii super importante.  În anul 2011 vom avea două licitaţii destul de importante. Ei în 

momentul acesta poate putem să discutăm altceva şi despre subvenţii şi despre Salprest dar 

bineînţeles stând ancoraţi în realitate şi în lege." 

Coşeriu Sorin Nicolae: "Domnul preşedinte dacă îmi permiteţi aş mai interveni foarte scurt. 

Ar trebui să înţeleagă şi domnii de la presă că noi, din păcate, din motive obiective din câte am 

înţeles eu nu am putut avea acest proiect de buget foarte din timp. Şi când mă gândesc la foarte din 

timp  mă gândesc că un asemenea proiect de buget ar trebui să-l avem cu săptămâni înainte dacă s-

ar putea. Eu am înţeles că sunt nişte motive obiective şi chiar nu... Din păcate noi nu am apucat să 

discutăm foarte mult  la nici un nivel  pentru că nu a fost timpul necesar. Şi acum sigur apar aici în 

Consiliu local discuţii care poate ar trebui să aibă loc în altă parte. Dar asta este. Acum să înţeleagă 

toată lumea, ne mai spunem şi noi părerea  şi mai spun şi câte o idee. Nu e nici o problemă. Asta e. 

Bugetul este cum este. Noi avem şi poate şi eu şi alţii au anumite puncte de vedere. Ele pot să fie 

bune pentru acest buget, poate pentru un buget viitor, pentru o rectificare, pentru nişte fonduri care 

vor veni pe nu ştiu ce căi. Eu îmi susţin în continuare punctul de vedere că ar trebui să fim un pic 

mai atenţi la acest aspect. Iar în ceea ce priveşte această revistă care arată frumos într-adevăr eu am 

avut un punct de vedere puţin nuanţat  în sensul că promovarea cetăţii trebuie să se realizeze într-un 

program şi nu într-o revistă. Dar mă rog este şi acesta un mic punct al marelui program de 

popularizare a cetăţii şi îl iau ca atare." 

Breaz Valer Daniel: "Vreau să-mi spun şi eu punctul de vedere vis a vis de buget. Mă uit şi 

văd că sunt singur din comisia de finanţe dintre cei trei colegi care am participat la discuţii. Am 

analizat bugetul. Nu am venit aici să-i pun întrebări doamnei Teofila. Cred că am pus zeci de 

întrebări, sute de întrebări când am discutat bugetul acum câteva zile  şi am întrunit comisia. Într-

adevăr sunt alte capitole care poate, stând şi uitându-ne şi pe grafice, ne-am gândi că ar mai putea 

avea unele îmbunătăţiri, ajustări, unele diminuări de procente. Discutând, am înţeles şi din punct de 

vedere legislativ. Am văzut şi care sunt fondurile de care dispunem şi care sunt priorităţile  oraşului. 

Nu pot să spun că nu sunt de acord nici cu colegul Coşeriu de la PNL, nici cu colegii de la PDL  

pentru ceea ce au spus, chiar şi  cu colegii mei. Am mai avut câteva discuţii vis a vis de acest buget. 

Privit aici ca şi cetăţean al municipiului, după discuţiile pe care le-am avut în comisie, dacă aş fi 

asistat doar la acele discuţii, deocamdată atât se poate. Trebuie să ne gândim foarte atenţi că un 

astfel de buget pe parcursul anului poate să sufere modificări. Pot să mai vină bani din anumite 



fonduri. Nu se ştie ce competiţie va fi de proiecte, ce fonduri europene. Poate se va mişca şi 

economic în ţara asta şi vor veni şi alţi bani  de la guvern. Trebuie să ne gândim concret că vor 

suferi sau vor fi şi alte modificări în acest buget. Vis a vis de procente, de modul de distribuire a 

unor bani de la unele capitole la altele aici oricând se va putea  discuta. S-a discutat şi în comisie. Şi 

aici aş propune  dacă unii  dintre colegi au propuneri concrete pentru proiecte să încercăm să le 

discutăm chiar acum. Eu vă mulţumesc." 

Popa Pavel: "Eu vă mulţumesc domnul consilier. Dacă mai sunt discuţii? Dacă nu supun la 

vot. Cine este pentru?" 

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 14 voturi pentru şi 5 voturi împotrivă Pleşa Gabriel, 

Coşeriu Sorin Nicolae, Puican Ioan, Hondola Liviu, Dărămuş Marcela Eugenia." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 22/2011 

 

           4. Aprobă acordarea de facilităţi fiscale în favoarea unor persoane fizice. 

          Se dă cuvântul doamnei Anuţa Şinar care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Breaz Valer Daniel care prezintă raportul de avizare din partea 

Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii publice şi 

comerţ. 

Breaz Valer Daniel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Popa Pavel: "Vin cu rugămintea la dumneavoastră să fiţi de acord  ca doamna Şinar să vă 

prezinte şi proiectul 26 ca să nu o mai ţinem până la sfârşitul şedinţei." 

Anuţa Şinar: "Este vorba de aprobarea unor eşalonări, de scutiri de majorări  pentru 

întârzieri pentru doi cetăţeni din municipiul nostru. Unuia i-am aprobat o eşalonare având o sumă 

mai mare de recuperat asupra căruia noi avem o ipotecă pusă a imobilului  dar primul rang îl are 

banca aşa cum se întâmplă de regulă. Şi atunci am considerat că putem să-i eşalonăm pe o perioadă 

de trei ani cu condiţia aşa cum prevede legea să respecte mai multe reguli. Tot în acelaşi proiect  

este vorba de o scutire de mjorări de întârziere la o familie cu foarte mulţi copii în care nu 

lucrează..." 

Popa Pavel: "Vă rog să fiţi atenţi la materiale. Dacă aveţi întrebări? Dacă nu spun la vot cine 

este pentru."  

 "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 23/2011 

 

 

26. Proiect de hotărâre privind aprobarea plafonului maxim al creanţelor fiscale care pot fi 

anulate persoanelor fizice. 

          Se dă cuvântul doamnei Anuţa Şinar care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Breaz Valer Daniel care prezintă raportul de avizare din partea 

Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii publice şi 

comerţ. 

Breaz Valer Daniel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Anuţa Şinar: "Este în conformitate cu codul de procedură fiscală care dispune că datoriile 

cumulate până la 10 lei a unor persoane fizice pot fi anulate dat fiind faptul că cheltuielile pentru 

recuperarea lor sunt de cele mai multe ori mai mari decât daroria. Ca urmare aveţi în spatele 

proiectului  o listă cu cei care se încadrează." 

 Popa Pavel: " Dacă sunt discuţii? Dacă nu supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 24/2011 

 

 Pleşa Gabriel: "Profitând că este şi doamna directoare aici o întrebare aş vrea să pun. Care 



este nivelul colectărilor la ora aceasta?" 

 Anuţa Şinar: "Este exact ca anul trecut." 

 

 

 5. Aprovă revocarea HCL nr. 347/2010 de aprobare a Acordului/Contractului colectiv de 

muncă al funcţionarilor publici şi personalului angajat pe bază de contract individual de muncă din 

aparatul de specialitate al Primarului municipiului Alba-Iulia şi din serviciile publice comunitare 

locale înfiinţate în subordinea Consiliului local al Municipiului Alba-Iulia pentru anul 2010.  

       Se dă cuvântul domnului Bucur Dorică care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-nei consilier Pop Monica Liana care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu 

publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor 

cetăţeneşti  . 

Pop Monica Liana: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

         Marcel Jeler: "O să vă spun eu două vorbe. V-am spus deja în şedinţa anterioară că trebuie să 

revenim cu un proiect de revocare." 

 Popa Pavel: "L-aţi avut în mape. Discuţii? Dacă nu sunt supun la vot cine este pentru?" 

  "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru revocare." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 25/2011 

 

  6. Aprobă înfiinţarea Unităţii de Implementare Locală a proiectului Sistem Informatic 

pentru Implementarea Modelului de Management al Relaţiei cu Cetăţenii (CRM) în      

Administraţia Publică Locală prin Servicii Electronice Moderne. 

          Se dă cuvântul doamnei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ 

         Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Popa Pavel: "Discuţii? Dacă nu supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 26/2011 

 

 

 7. Aprobă înscrierea Municipiului Alba Iulia ca membru al Camerei de Comerț  Norvegiano 

- Română (NOROCC) - proiectul este retras de pe ordinea de zi. 

 

          8. Aprobă atribuirea denumirii unor străzi. 

Se dă cuvântul doamnei Călin Hedviga care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, sănătate, 

protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia”. 

Baco Mihai: "O singură întrebare. Este strada Selişte sau Sălişte?" 

Vasile Cornea: "Selişte." 

Contor Gheorghe: "O întrebare am. Cine este naşul acestor străzi?" 

Vasile Cornea: "Eu sunt." 

Călin Hedviga: "De ce?" 

Contor Gheorghe: "În zonele acestea de Bărăbanţ şi de Miceşti ar trebui să fie întrebaţi şi 



oamenii de acolo. Sunt nişte străzi pe care le ştim de când e lumea. Calea Labului, Calea Pădurii." 

Popa Pavel: "Domnilor consilieri mai sunt discuţii? Dacă nu supun la vot  proiectul de 

hotărâre. Cine este pentru?"  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 27/2011 

 

 9. Aprobă Regulamentul local privind implicarea publicului în elaborarea sau revizuirea 

planurilor urbanistice. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul de precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Popa Pavel: “Dacă nu sunt discuţii supun la vot cine este pentru.” 

          “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 28/2011 

 

        10. Aprobă modificarea HCL nr. 197/2009 privind componenţa Comisiei tehnice de urbanism, 

amenajarea teritoriului şi a lucrărilor publice. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul de precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Se dă cuvântul d-nei consilier Pop Monica Liana care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu 

publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor 

cetăţeneşti  . 

Pop Monica Liana: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Călin Hedviga: "Domnul preşedinte, vă rog să-mi permiteţi. Ordinul arhitecţilor vă roagă să 

completăm această listă cu domnul Curea Spiridon care este reprezentantul nostru onorific şi 

decanul nostru de vârstă. În plus faţă de proiect." 

 Popa Pavel: “Dacă nu sunt discuţii supun la vot cine este pentru proiectul de hotărâre cu 

amendamentul doamnei Hedviga.” 

          “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 29/2011 

 

Bărdaş Horea Mihai: "Nu putem discuta punctul 25?" 

Popa Pavel: "Sunteţi de acord să discutăm proiectul 25? 

"Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru." 

 

25. Aprobă modificarea HCL nr. 318/2010 privind reglementarea comercializării plantelor, 

substanţelor şi preparatelor stupefiante, halucinogene, euforice şi psihotrope, în municipiul Alba 

Iulia. 

Se dă cuvântul d-lui Pleşa Gabriel care prezintă proiectul de precum şi raportul de 

specialitate. 

Se dă cuvântul d-nei consilier Pop Monica Liana care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu 



publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor 

cetăţeneşti  . 

Pop Monica Liana: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Bărdaş Horea Mihai: "La punctul 25 s-au adus completări de la domnul Pleşa. S-a depus şi 

lista. O singură greşeală este aici. La art. 3 spune că de la 200 la 5000. Limita maximă stabilită de 

Consiliul local este 2500. Să se modifice 200 - 2500." 

Pleşa Gabriel: "Cuantumul amenzilor." 

Bărdaş Horea Mihai: "Da. De asemenea art. 52 spune clar cine poate să facă controlul şi cine 

este împuternicit. Ministerul Agriculturii, DICOT, Comisia Antidrog, Ministerul Sănătăţii. Aceştia 

pot să facă controlul plus Poliţia Locală. Aceasta este singura modificare. Să o faceţi. Amenzile sunt 

până la 2500." 

Mircea Hava: "Numai atât vreau să vă spun şi sunt sigur că înţelegeţi. Nici un magazin nu 

funcţionează. Se lucrează on line. Suntem la capătul firului şi aşteptăm. Băieţii lucrează excepţional 

de bine şi sunt învăţaţi. Nu vă dau nume cu cei care reţin. Puteţi să-i căutaţi în revista aceea 

Albaiulianul. Că acolo sunt sponsori. Cinci sunt în Alba-Iulia, cinci sunt închise! Căutaţi-i dacă 

vreţi. Cinci sunt închise. Poliţia noastră este toată ziua acolo. Încercăm să-i controlăm şi noi pe ceea 

ce putem să-i controlăm. Nu avem pe cine. Cred că stau subteran. Numai cred că se lucrează 

extraordinar de bine  pe serviciul la domiciliu sau pe telefon. Vreau să vă spun că a început ceea ce 

trebuia de mult să înceapă. A început mai demult. Este o operaţiune care seamănă cu operaţiunea 

bachus. Sper să se încheie. Ea nu se încheie în trei, cinci zile. Este începută de mai mult timp. Mai 

mult de atât eu nu pot să vă spun dar sper că aţi priceput totul. Vreau să vă mai spun şi vă rog să mă 

scuzaţi  că trebuie să plec la Consiliul Judeţean  să mă întâlnesc nu cu preşedintele ci cu altcineva. 

Să aprobaţi proiectul pentru antidrog. Este vorba de 3000 lei. Atât au cerut ei. Dacă vor mai mult 

dăm şi mai mult. 3000. De ce? Facem această chestiune pentru a-i învăţa şi acasă şi la şcoală ce 

înseamnă lucrul acesta. Din păcate vreau să vă spun încă un lucru ca şi statistică. De când a început 

vânzoleala asta cu etnobotanice consumul a crescut. E legat de copiii care se întreabă ce o fi aia? Vă 

rog să votaţi proiectul. Tineretul trebuie învăţat. Şi educaţia în familie este foarte importantă." 

Pleşa Gabriel: "Domnul Primar! Referitor la ceea ce aţi spus dumneavoastră  s-a făcut aici 

notă de informare  la Poliţia Judeţeană şi la cei de la Spital. Ca să ştie şi colegii. 85 ne-a dat Poliţia, 

86 ne-a dat Spitalul. Este şi un tabel. Cred că vi l-am şi xeroxat. Era şi o discuţie cam câţi erau la 

nivelul oraşului." 

Mircea Hava: "Nu lăsăm să discutăm treaba aceasta decât peste o lună de zile să vedem ce s-

a întâmplat acolo cu cei care fac treaba aceasta. Eu aş fi vrut să fac dar nu pot. Asta v-am explicat. 

Încă o dată. Educaţia în familie este foarte importantă şi pentru cei care nu aveţi copii şi o să aveţi 

nepoţi. Dacă l-ai învăţat ceva acasă e bine. Dacă l-ai scăpat pe stradă salut!  Şi mai ales de când e 

această tăvăleală şi deschizi radioul şi auzi numai etno, etno şi se întreabă domnule ce o fi aia? Atât 

vă rog să aprobaţi proiectul acesta. Că face bine şi 3000 lei nu este gaură în bugetul oraşului." 

 Popa Pavel: “Dacă numai  sunt şi alte discuţii supun la vot cine este pentru proiectul de 

hotărâre cu amendamentul domnului Bărdaş.” 

          “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 30/2011. 

 

 

 11. Aprobă şi avizează documentaţii de urbanism (PUD, PUZ). 

 Călin Hedviga: "Avem în discuţie 12 proiecte de urbanism şi aş vrea să mă opresc, domnule 

preşedinte, numai asupra celor care sunt probleme." 

 

     Art.1: Avizează “ DEVIERE RETEA DE CANALIZARE PE TERENUL STATULUI 

ROMAN, ALBA IULIA, STR. VASILE ALECSANDRI, solicitant S.C. ALPHA IMOBILIARE 

S.R.L.”, conform planului de situatie anexat. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 



protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Popa Pavel: “Dacă sunt discuţii? Dacă nu supun la vot cine este pentru avizare?” 

        “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

 Părăseşte sala de şedinţă domnul consilier Breaz Valer Daniel. 

  

Art.2: Nu Avizează Planul Urbanistic Zonal “ INTRODUCERE IN INTRAVILAN 

PENTRU CONSTRUIRE LOCUINŢE INDIVIDUALE, ALBA IULIA, ZONA SEIGĂU solicitant 

STOICA LIVIU, STOICA CIPRIAN, STOICA VALENTIN CRISTIAN”, conform planului de 

situatie anexat. 

          Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat nefavorabil acest proiect de hotărâre şi avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Cimpoeş Cornel Pavel: "Aici aş vrea să fac o precizare. Ştiţi foarte bine că s-a hotărât în 

Consiliu local că în anumite zone ale oraşului se poate construi doar pe parcele de 1000 mp. Nu 

numai pentru că aşa spune regulamentul ci pentru că sunt anumite zone ale oraşului care am vrut să 

fie mai puţin aglomerate. Avizul comisiei este consultativ. Dumneavoastră puteţi hotărî în consiliu 

dacă ne menţinem pe suprafaţa de 1000 mp sau o modificaţi. Vă spun încă o dată. Avizul comisiei 

este consultativ." 

Călin Hedviga: "Deci să lămuresc. Dumneavoastră în decembrie nu aţi avizat această 

documentaţie de urbanism pe motivul că parcela minimă propusă de către proiectant la cererea 

beneficiarului este mai mică de minimul de 1000 mp. Ca urmare a notificării pe care beneficiarul a 

făcut-o, noi rediscutăm această documentaţie şi avem aici de faţă un reprezentant al beneficiarului." 

Baco Mihai: "După cum aţi observat este o notificare făcută la adresa mea personală." 

Contor Gheorghe: "La adresa fiecăruia." 

Baco Mihai:  "Vreau să vă spun că dânşii invocă nişte articole de lege în această notificare. 

Acel articol de lege pe care îl invocă este legea care indică minimum pe care trebuie să îl respect eu 

ca şi Consiliu local.  Consiliul local are rol de a fi legislativul localităţii unde îşi desfăşoară 

activitatea. Obligaţia mea ca şi Consiliu local este să respect legea cadru şi să nu ajung sub legea 

cadru.  Faptul că vin în plus la ceea ce îmi impune cadru nu este nici o ilegalitate.  Faptul că noi am 

impus ca în această zonă terenul construibil  să aibă cel puţin o suprafaţă de 1000 mp este o hotărâre 

care are putere de lege în cadrul municipiului nostru.  Dânşii trebuiau să atace în contencios 

administrativ la momentul respectiv acea hotărâre prin care am impus ca  acele porţiuni să fie de 

minim 1000 mp. A veni acum şi a te prevala de regulamentul de urbanism ...   Acolo sunt condiţiile 

minime. Iar fiecare  

consiliu local, fiecare arhitect şef  al oraşului poate să vină să impună regulile care sunt strict 

adaptate condiţiilor şi nevoilor municipiului şi oraşului respectiv. Aceasta este motivaţia pentru care 

eu solicit să respingem din nou cererea." 

Reprezentantul domnului Stoica: "Dacă îmi permiteţi pot să vă pun şi eu o întrebare?" 

Baco Mihai: "Da. Vă rog." 

Dreprezentantul domnului Stoica: "Aţi spus de acea hotărâre a Consiliului local prin care se 

reglementează acea suprafaţă minimă. Există acea hotărâre?" 

Baco Mihai: "Da. De trei ani dată." 

Reprezentantul domnului Stoica: "Mi-o puteţi spune?" 

Baco Mihai: "Nu ştiu chiar numărul dar dacă solicitaţi vi se va da." 

Reprezentantul domnului Stoica: "Dacă există o hotărâre locală în care scrie clar negru pe 

alb că în acea zonă suprafaţa minimă este de 1000 mp vă asigur că o respect şi nu vă voi mai 

deranja. Dar atâta timp cât nu există o hotărâre..." 

Baco Mihai: "E părerea dumneavoastră că nu există. Eu vă spun că există." 

Reprezentantul domnului Stoica: "Nu am găsit până acum. Pentru că singura argumentaţie 



de la şedinţa din 14 decembrie a fost că doar aşa am aprobat la ceilalţi până acum." 

Baco Mihai: "Noi nu mergem pe precedent, domnul Stoica!" 

Călin Hedviga: "Mă lăsaţi să aduc o precizare. Acest teren pe care noi îl discutăm ori această 

documentaţie are ca scop introducerea în intravilan a unui teren fără de care el nu poate fi 

construibil. Introducerea în intravilan presupune şi aprobarea unui regulament local de urbanism 

pentru aprobarea construcţiilor în zonă. Domnul consilier, eu cred că dacă noi am stabilit şi pentru 

alte PUZ-uri învecinate un regulament de urbanism aş vrea ca regula să fie unitară pentru toţi. 

Dumneavoastră decideţi, dumneavoastră aprobaţi! Dar nu putem într-o zonă în care dorim un cartier 

mult mai elaborat şi mai aerisit de locuinţe unifamiliale să facem o excepţie. Ori îi dăm drumul şi 

face care cum vrea  ori încercăm să urmărim o regulă unitară pentru Alba-Iulia. Mulţumesc." 

Reprezentantul domnului Stoica: "Pot să văd şi eu acea hotărâre cu 1000 mp?" 

Călin Hedviga: "Dumneavoastră prin acest regulament veţi stabili cum se construieşte în 

funcţie de aprobarea Consiliului local. Noi avem un regulament de principiu de extindere a 

intravilanului. Şi în cadrul acestui regulament s-a stabilit ca zona să aibă acest caracter. Acest lucru 

vi-l putem pune la dispoziţie." 

Baco Mihai: "Dacă nu vi se pare suficient aveţi calea justiţiei. Atacaţi-ne!" 

Reprezentantul domnului Stoica: "Vă mulţumesc." 

Popa Pavel: "Dacă mai aveţi şi alte discuţii vă rog să luaţi cuvântul. Dacă nu supun la vot. 

Cine este pentru neavizarea acestui PUZ?" 

"Fiind supus la vot proiectul  a fost votat cu 18 voturi pentru neavizare." 

 

 Art.3 : Avizează Planul Urbanistic Zonal “ INTRODUCERE IN INTRAVILAN PENTRU 

CONSTRUIRE ABATOR SI CRESCĂTORIE DE IEPURI, MIEI SI CHINCHILA, ALBA IULIA, 

EXTRAVILAN, ZONA SOSEAUA DE CENTURA, solicitant CRISAN VASILE”, conform 

planului de situatie anexat. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum  şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil cu condiţii acest proiect de hotărâre.” 

Călin Hedviga: “Este vorba despre o zonă pe lângă şoseaua de centură ce are caracter de 

zonă industrială.  Şi în cadrul acestei zone, pe acest teren se propune această activitate.” 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Aş vrea să fac o precizare. Titlul este impropriu spus. Crescătorie 

iepuri. Domnul a fost la comisie şi a făcut precizarea că nu se face acolo crescătorie ci depozitează 

animalele care le aduce spre tăiere.  De aceea le ţine acolo. Noi am pus nişte condiţii şi avizul.” 

Pleşa Gabriel: “E abator.” 

Călin Hedviga: “Mai mult decât atât eu am luat legătura cu autoritatea de sănătate publică 

pentru a stabili zona de protecţie sanitară să vedem dacă afectează zona de locuinţe şi am constatat 

că Clinica de urologie este la 800 m faţă de prezenta propunere. Şi e pe DN 1.” 

Vasile Cornea: “Eu dacă se retrage cuvântul crescătorie sunt de acord. Pentru că noi 

aprobăm crescătorie de miei şi acolo o să meargă toată turma.” 

Maier Eugen: “Abator şi crescătorie.” 

 

Revine în sală domnul consilier Breaz Valer Daniel. 

 

Bărdaş Horea Mihai: “Dar scrie foarte clar aici. Abator, crescătorie, iepuri, miei şi 

chinchila.” 

Paul Voicu: “Îmi cer scuze. Îl completez puţin pe colegul. Cine cunoaşte despre ce activitate 

economică este vorba şi sunt convins că mulţi ştiu, până când îl tai sigur că trebuie să îl ţi o 

săptămână, două să îl creşti. Nu poţi să îl laşi acolo să moară de foame. De aceea trebuie să scrie 

acolo şi crescătorie.” 

Baco Mihai: “Şi mieii nu dăinuie prea mult. Au o viaţă foarte scurtă.” 

Coşeriu Sorin Nicolae: “Aici sunt reglementări foarte clare cu privire la cât pot fi ţinuţi 

înainte de sacrificare. În momentul în care noi aprobăm abator el are inclus şi o activitate de 

păstrare într-un timp limitat. Nu trebuie neapărat să îi spunem şi crescătorie.” 

Bărdaş Horea Mihai: “Dacă se creează şi locuri de muncă!” 



Pleşa Gabriel: “Asta vroiam să spun. Aceasta este o investiţie şi se creează şi locuri de 

muncă. Nu e toxic. S-a constatat. Aţi vorbit şi cu autoritatea sanitară.” 

Baco Mihai: “Oricum vor trebui avizele protecţiei mediului.” 

Popa Pavel: “Dacă nu mai sunt discuţii supun la vot cine este pentru.” 

“Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 18 voturi pentru şi un vot împotrivă Cornea 

Vasile.” 

 

 Art.4 : Avizează Planul Urbanistic Zonal “INTRODUCERE IN INTRAVILAN PENTRU 

CONSTRUIRE LOCUINTE INDIVIDUALE, ALBA IULIA, OARDA DE JOS, ZONA SES 

solicitant MARGINEAN ANDREI, CETEAN MARIA, ONET VASILE.”, conform planului de 

situatie anexat. 

   Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum  şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Călin Hedviga: “Următoarele două planuri urbanistice de la art. 4 şi 5 se referă la terenul 

extravilan aferent comunei Ciugud. Ambele PUZ-uri sunt pentru construire locuinţe individuale.” 

Popa Pavel: “Dacă sunt discuţii? Dacă nu supun la vot cine este pentru avizare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

  

Art.5: Avizează Planul Urbanistic Zonal “ INTRODUCERE IN INTRAVILAN PENTRU 

CONSTRUIRE LOCUINŢE INDIVIDUALE, ALBA IULIA, OARDA DE JOS, solicitant 

BROSCĂTAN IOAN si BROSCĂTAN LIANA ”, conform planului de situatie anexat.  

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier care Cimpoeş Cornel Pavel prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Călin Hedviga: “Este la fel ca şi art. 4.” 

Popa Pavel: “ Supun la vot cine este pentru avizare.” 

         “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

 

  Art.6: Avizează Planul Urbanistic Zonal “ CONSTRUIRE LOCUINTE SI BIROURI 

S+P+2/3+M, ALBA IULIA, STR.CALEA MOTILOR, solicitant ZAH DĂNUT ”, conform 

planului de situatie anexat. 

          Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

          Se dă cuvântul d-lui consilier care Cimpoeş Cornel Pavel prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

            Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil cu condiţii acest proiect de hotărâre.” 

Călin Hedviga: “Repun în atenţia dumneavoastră un PUZ discutat în luna decembrie care se 

referă la un teren de pe Calea Moţilor şi pe care se propune construirea locuinţe şi birouri în regim 

de înălţime P + 2/3 etaje şi mansardă  şi pentru care comisiile şi-au exprimat puncte de vedere 

diferite. Şi anume comisia de consilieri a dat aviz favorabil iar comisia tehnică de urbanism  are în 

vedere rezolvarea parcajelor la destinaţie. Aici trebuie să vă aduc la cunoştinţă că avem o 

reclamaţie.” 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Aici este o adresă cu nr. 1148/07. 01. 2011 din partea celor de la 

Terra Aster cu care  într-adevăr noi am avut un  contract. Nu e aşa, doamna Hedviga? Sau este 



valabil?” 

Călin Hedviga: “Da. Este în valabilitate.” 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Un contract de asociere pentru construire parcări publice în acea 

zonă. Problema este că în zona aceea domnii care vor acum să construiască acel imobil, în planul 

urbanistic propun mai multe locuri de parcare pe care să le împartă cu cei de la Tera Aster. Dânşii au 

fost de acord să mai cedeze din terenul construit  pentru un număr de parcări publice plus că pe 

lângă parcările care sunt înafara construcţiei mai au şi parcări la subsol şi în lateral pe Calea 

Moţilor. Problemele din punct de vedere urbanistic, în comisie s-a discutat că această zonă în timp 

va trebui să sufere nişte modificări pentru că este o zonă care ar trebui să aibe  un regim de înălţime 

diferit de ceea ce este acum. Singurele probleme aici sunt nişte chestii de rezolvat  pe partea de aviz 

de la Ministerul Culturii pentru acest regim de înălţime  şi problema cu Tera Aster dacă se vor 

înţelege pe acele parcări. În rest, din punct de vedere urbanistic nu sunt probleme.” 

 Călin Hedviga: “Deci contractul de asociere trebuie renegociat, modificat, anulat ori cum 

consideraţi dumneavoastră.” 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Noi îl votăm din punct de vedere urbanistic iar celelalte probleme 

să şi le rezolve dânşii după avizul de la Ministerul Culturii.” 

Domnul Barbu: “Reprezint Tera Aster. Există un contract stimaţi consilieri de concesiune pe 

49 de ani încheiat în 2005. Nu avem nimic împotrivă ca domnul Zah să construiască acolo. Dar un 

lucru este cert. Una din problemele din zona centrală este parcarea. Noi nu suntem de acord să 

cesionăm, să cedăm sau să folosim în devălmăşie nici un loc de parcare pentru că există un contract 

încheiat cu Consiliul local. Acesta este un aspect. Al doilea aspect. Practic e o problemă. Noi avem 

probleme mari cu magazinul care este de papetărie ori ce este acolo, papiote, care este în dreapta. 

Mie îmi pare rău că am ajuns să văd puţin, într-un anumit context data trecută materialul. Mie îmi 

pare rău că într-un proiect se poate pune pe masa dunneavoastră ideea că se va ajunge la o 

înţelegere. Nici măcar nu am fost contactat de domnul Zah." 

Bărdaş Horea Mihai: "Vă rog. Contractul dumneavoastră este de concesiune sau asociere?" 

Domnul Barbu: "De asociere." 

Bărdaş Horea Mihai: "Pentru că e o mare greşeală  dacă aţi spus concesiune." 

Domnul Barbu: "De asociere." 

Bărdaş Horea Mihai: "Nu e tot una domnule. Situaţia acestei asocieri am discutat-o în 

şedinţa de data trecută. Nu mi se pare corect din partea dumneavoastră  pentru că nici 

dumneavoastră, la rândul dumneavoastră, când aţi construit  nu aţi avut locuri de parcare. Nu mă 

întrerupeţi. Dacă îmi aduc bine aminte. Şi noi cu bunăvoinţă şi cu dărnicie v-am lăsat să faceţi pe 

partea cealaltă. Ei acum să veniţi dumneavoastră  şi să le spuneţi la cei care vor să construiască pe 

partea cealaltă. Noi le dăm atunci locuri de parcare în locul dumneavoastră. Nu mi se pare corect, 

domnule!! 

Domnul Barbu: "Numai o clipă." 

Bărdaş Horea Mihai: "Cum adică? Faceţi-vă  locuri de parcare subterane că aşa trebuia să vă 

faceţi şi nu le faceţi dumneavoastră pe locul Primăriei şi să ne spuneţi de contract de concesiune. 

Pentru că ne induceţi în eroare. Pentru că una e un contract de asociere  şi alta e un contract de 

concesiune." 

Domnul Barbu: "Îmi cer scuze. Nu am vrut să vă induc în eroare." 

Bărdaş Horea Mihai: "Ba da. Dar e o diferenţă foarte mare." 

Domnul Barbu: "Îmi cer scuze. În primul rând contractul de asociere îl aveţi la dispoziţie. Şi 

al doilea aspect. Din nefericire un spaţiu comercial trebuie să îndeplinească anumite condiţii. 

Scuzaţi-mă. Nu eu am dat o serie de aprobări până la un anumit moment. Lăsaţi-mă să vorbesc, vă 

rog frumos!" 

Bărdaş Horea Mihai: "Dar nu am zis nimic." 

Domnul Barbu: "Dar am văzut că aţi mijit din mustaţă şi am crezut că vreţi să spuneţi ceva." 

Popa Pavel: "Vă rog să vorbiţi la subiect. Lăsaţi mustaţa domnului." 

Domnul Barbu: "Vreau să vă transmit următorul lucru. Nu suntem de acord să gestionăm sau 

să folosim în devălmăşie acea parcare." 

Domnul Zah: "Bună ziua. Eu sunt cu propunerea, dacă îmi daţi voie. Credeţi-mă, înainte de 

a intreprinde orice lucru am fost la domnul Barbu, chiar la dânsul la Tera Aster şi am discutat. 

Uitaţi! Haideţi cumva pentru că eu v-am înţeles că aveţi nevoie de parcare, aţi făcut în faţa terenului 

meu, cum s-ar zice la poarta mea. Nu am nimic împotrivă cum aţi reuşit. Nu comentez. V-am înţeles 



dar acum am şi eu nevoie să intru la mine pe teren. Haideţi cumva să ne înţelegem. Sunt patru locuri 

de parcare. Propun să faceţi două. Cedez eu din teren. Le orientăm altfel. Să fie toată lumea 

mulţumită. Dumneavoastră să aveţi autorizaţie că aţi făcut parcări, eu să pot intra la mine pe teren. 

Atunci doamna a fost mai... A zis că nu avem ce discuta. Şi... Mă rog. Mi-a tăiat elanul." 

Paul Voicu: "Vreau să vă spun că mă uit în ochii tuturor  şi-i văd pe fiecare ce a discutat.  

Sunt la al treilea mandat de consilier şi viceprimar. Pe toţi din Alba vrem şi noi să vă ajutăm. Şi 

dacă noi vrem şi o parte vrea şi a treia nu vrea, sunt convins că o să ne înţelegem. Ar fi chiar culmea 

pe unu să-l ajutăm şi pe altu să-l încurcăm. Ar fi culmea noi, Consiliu local, pentru că noi l-am 

ajutat. Ar fi culmea acolo să ajutăm şi acolo să încurcăm." 

Domnul Barbu: "Domnul viceprimar!" 

Paul Voicu: "Domnul Barbu eu nu vorbesc cu dumneavoastră punctual. Eu vorbesc la modul 

general. Nu vorbesc numai despre strada aceasta. Eu vorbesc că acest Consiliu local, aţi văzut şi la 

buget cum am discutat noi . Vrem să ajutăm pe toţi investitorii." 

Domnul Barbu: "Sunt de acord." 

Paul Voicu: "Şi atunci de ce să ajutăm numai pe acesta? Ar fi chiar culmea." 

Domnul Barbu: "Numai puţin. Noi am mai trăit o experienţă cu Primăria." 

Paul Voicu: "Haideţi să vorbim de cazul acesta. Lăsaţi istoria religiilor!  Vorbiţi de cazul 

acesta!" 

Domnul Barbu: "Numai puţin că dumneavoastră înfăptuiţi istoria. Dar dumneavoastră 

repetaţi, uitaţi ceea ce aţi aprobat. Scuzaţi-mă că vorbesc aşa." 

Paul Voicu: "Cum să uităm ce am aprobat că doar pe terenul Primăriei v-aţi asociat. Cu noi 

v-aţi asociat nu cu Bucureştiul!" 

Cimpoeş Cornel Pavel: "Am un singur lucru de menţionat aici. În obiectul contractului scrie 

că se vor asigura cinci locuri de parcare publice. Nu private! În contractul de asociere sunt parcări 

publice. Nu sunt parcări private. Nu sunt ale Tera Aster. Dumneavoastră le folosiţi  şi le exploataţi 

în continuare. Dar sunt parcări publice nu sunt parcări private! Nu vă supăraţi.  Aşa scrie în contract 

foarte clar." 

Domnul Barbu: "Poate citiţi şi  ce scrie la articolul 5. Poate citiţi ce spune acolo. Serios. Vă 

rog eu frumos. Haideţi să nu fim sectanţi!" 

Popa Pavel: “Dacă nu mai sunt discuţii supun la cine este pentru avizare cu condiţiile  

impuse: obţinere aviz de la Ministerul Culturii şi rezolvarea parcajelor.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

 

 Art.7: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “ CONSTRUIRE SPATIU COMERCIAL 

MAGAZIN MIXT, Str.ZLATNEI, NR.1A, MICESTI, ALBA IULIA solicitant VARTEI IOAN 

GHEORGHE”, conform planului de situatie anexat.  

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Popa Pavel: “Dacă sunt discuţii? Dacă nu  supun la cine este pentru aprobare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

 Părăseşte sala de şedinţă domnul consilier Bărdaş Horea Mihai. 

 

 Art.8: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “ MODIFICARE PUD CONSTRUIRE 

LOCUINTA FAMILIALA, STR. SCARISOARA ALBA -MICESTI solicitant POPA IOAN”, 

conform planului de situatie anexat, cu conditia ca pană la emiterea autorizatiei de construire, 

pentru parcela cu o lătime de 2,0m destinata modernizării străzii Vidra, să se facă donatie sau se fie 

incheiată conventie de uz, folosintă si administrare in favoarea municipiului Alba Iulia.  

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 



 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil cu condiţii proiectul. Condiţia a fost să 

se facă donaţia pentru stradă”. 

Popa Pavel: “Dacă nu  sunt discuţii supun la vot aprobarea acestui PUD cu condiţia 

impusă.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

    

  Art.9: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “ DEMOLARE SI CONSTRUIRE 

LOCUINTA UNIFAMILIALA, STR. OCTAVIAN GOGA, NR.34 solicitant NEAG ALIN”, 

conform planului de situatie anexat.  

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa aprobării acestuia”. 

Popa Pavel: “Dacă nu  sunt discuţii supun la vot cine este pentru aprobare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

 Art.10: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “ REAMPLASAREA CONSTRUCTIEI 

IN CADRUL PARCELEI PENTRU CONSTRUIRE CASA DE VACANTA, STR. PADIS, 

NR.16 solicitant  SULAREA CONSTANTIN”, conform planului de situatie anexat.  

           Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

Popa Pavel: "Comisia?" 

Călin Hedviga: "Favorabil." 

Cimpoeş Cornel Pavel: "Aici scrie nefavorabil." 

Călin Hedviga: "Da. Comisia dumneavoastră de consilieri a dat aviz favorabil iar comisia 

tehnică de arhitecţi a dat aviz nefavorabil. Comisiile au votat diferit. Proiectul este cu aprobă." 

Popa Pavel: “Dacă nu mai sunt discuţii supun la vot cine este pentru aprobare.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

 Art.11 Aprobă Planul Urbanistic Zonal “ ALINIERE CONSTRUCTII LA STRADA 

THEODOR AMAN, ALBA IULIA, solicitant LOCUITORII STRAZII THEODOR AMAN”, 

conform planului de situatie anexat.  

Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

  Călin Hedviga: “La punctul 11 trebuie să ne oprim puţin pentru că aceasta este o 

documentaţie de urbanism spre aprobare prin care se modifică alineamentul construcţiilor la stradă 

şi avem o sesizare cu nr. 10750/8. 02. 2011 din partea cetăţenilor, sesizare prin care spun că nu sunt 

de acord cu modificarea alineamentului la stradă şi doresc să se menţină retragerea de 3m de o parte 

şi de alta.” 

  Cimpoeş Cornel Pavel: "Am fost împreună cu doamna Hedviga şi cu domnul arhitect 

Barbieri la faţa locului şi în acea zonă din cauza magistralei de gaz nu se poate păstra un alineament 

pe toată lungimea acelei străzi. Eu bănuiesc că cei care fac reclamaţii sunt cei care au deja casele 

construite şi gardul  până în strada înfiinţată Theodor Aman.  Respectiv acolo efectiv pe partea unde 



este conducta de gaz nu se poate păstra un alineament cum a fost aprobat el de 3 m faţă de limita de 

proprietate. Deci din această cauză s-a făcut acest plan urbanistic  şi s-a făcut la comanda celor care 

doreau să-şi construiască casă acolo. Deci este total neavenită discuţia de aici că nu l-au comandat 

dânşii. Poate să comande un plan urbanistic pentru o anumită zonă oricine. Cel care construieşte şi-

a făcut această comandă pentru modificarea alineamentului pentru că acolo efectiv nu se poate 

construi la acelaşi alineament de la un capăt la altul al străzii." 

  Popa Pavel: "Vă mulţumesc. Alte discuţii dacă sunt? Avem toată încrederea în capacitatea 

dumneavoastră şi a comisiei. Cine este pentru?" 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

  

      

  Art.12: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “ MODIFICAREA PROFIL TRANSVERSAL 

STR. BARNCUSI, ALBA IULIA solicitant PRIMARIA MUNICIPIULUI ALBA IULIA”, conform 

planului de situatie anexat.  

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, ecologice, 

protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură. 

Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

Călin Hedviga: "La articolul 12 Serviciul de urbanism vă propune aprobarea reducerii 

profilului de stradă la Constantin Brâncuşi deoarece prin emiterea autorizaţiilor anterior aprobării 

PUZ-ului  s-au creat nişte disfuncţiuni privind situaţia juridică  şi nu mai putem realiza strada de 9 

m aşa cum a propus PUZ-ul." 

Baco Mihai: "Dar la cât?" 

Călin Hedviga: "La 6 metrii. Aşa s-au dat şase autorizaţii domnul Baco. Ce să-i mai fac 

acum?  Anterior aprobării PUZ-ului. Şi oamenii vin şi spun că aceluia de ce  i-ai dat aşa autorizaţia 

şi mie nu vrei să-mi dai." 

Popa Pavel: “Dacă nu mai aveţi şi alte discuţii supun la vot cine este pentru.” 

        “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 31/2011 

  

  Călin Hedviga: “Vă rog să-mi daţi voie să reluăm discuţia privind cererea cu nr. 87384/20. 

12. 2010  a domnului Băcilă Dumitru Ioan. În şedinţa de luna trecută dumneavoastră aţi discutat 

problema terenului domnului Băcilă.  Vă arăt prima dată poza. Este vorba de un teren aici undeva în 

capăt de bulevard. Domnul Băcilă cumpără acest teren care de fapt este afectat de trama stradală a 

oraşului. Dumneavoastră aţi decis să se analizeze situaţia la faţa locului şi în comisii. Eu vă 

informez următoarele. Această tramă stradală  figurează ca reglementare  din 1996 când era PUG-ul 

aprobat. De asemenea tot aici avem un plan urbanistic de detaliu aprobat în 1995 prin HCL 82. De 

asemenea vă spun că PUZ-ul terminal nu face decât să preia trama stradală. Nu o inversează. Ca 

urmare propunerea comisiilor este următoarea. Menţinerea acestei artere şi elaborarea unei 

documentaţii de urbanism care să încerce să rezolve toată trama stradală cât şi să protejeze 

proprietatea privată. Pentru aceasta trebuie făcut un desen cu care să vin în comisie.” 

 Baco Mihai: "Mă uit cât de frumos va arăta dacă vom face ceea ce am zis că vom face cu 

acea stradă  pentru care ne-am certat cu onorata arhiepiscopie." 

 Călin Hedviga: "Da. Corect." 

 Baco Mihai: "Şi eu sper că se va face. Cum spuneau colegii mei  că am băgat bani ca lumea 

în activitatea aceasta religioasă şi sper măcar atâta bun simţ din partea lor  să ne lase să ne facem şi 

noi un PUG că altfel iasă şut aşa cum este." 

 Cimpoeş Cornel Pavel: "Există o variantă pe care am discutat-o  cu domnii arhitecţi la faţa 

locului şi care vrea să împace şi păstrarea acelui front în partea dreaptă a bisericii şi să salvăm acel 

teren al domnului Băcilă. Dacă daţi înapoi în poză, în spatele bisericii există un teren care este 

domeniul public. Exact în spatele bisericii. În momentul când s-a elaborat acel drum din partea 

dreaptă a bisericii, acel drum intra într-un alt pe intersecţie  unde este un drum cu sensul unic  de 4 



metrii. Deci efectiv acolo chiar nu se poate continua acel drum până în capăt  pentru că, foarte bine 

ştiţi acolo este un drum  cu sens unic de 4 metrii. Există un sens giratoriu în spatele bisericii iar ca o 

variantă împreună cu arhitecţii am propus să se elaboreze încă un plan urbanistic ca drumul care 

trece prin spatele bisericii să intre în intersecţia  cu sensul giratoriu care se poate aplica, terenul 

fiind domeniu public. Poate că ar afecta foarte puţin terenul domnului Băcilă într-un colţ." 

 Călin Hedviga: "Domnul Cimpoeş! Vreau să vă spun că aceasta este artera, acesta este 

terenul domnului Băcilă iar noi poate că vom putea rezolva sensul giratoriu în afara terenului 

domnului Băcilă. Pentru aceasta trebuie făcută documentaţie de urbanism." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Aş vrea şi eu o intervenţie. Dacă puteţi să veniţi doamna Hedviga 

aici cu poza. Aş vrea să ridic o problemă. Într-adevăr strada aceea din dreapta pe care noi vrem s-o 

menţinem şi ea să existe pentru ca lucrurile să fie simetrice, după părerea mea este extrem de 

importantă. Eu am impresia că se caută acum o soluţie de compromis. Nu neapărat de către noi. De 

anumite persoane interesate. Părerea mea este că dacă strada aceea din dreapta  nu este simetrică 

faţă de biserică cu cea din stânga nu am făcut nimic. Deci se încearcă retragerea ei lângă biserică, 

după aceea s-o luăm puţin, după aceea s-o luăm puţin la stânga să intrăm în sens giratoriu şi aşa mai 

departe. Deci eu, estetic vorbind, după priceperea mea, strada din dreapta trebuie să respecte 

simetria cu cea din stânga. Atunci realizăm ceva. Dacă nu, mergem cu ea lângă biserică  sau cum o 

facem, nu am rezolvat nimic. Ori facem ceva ca lumea şi respectăm simetria aceea! Nu au decât cei 

care sunt proprietari acolo să-şi facă parcări, drum. Să-şi facă ce vor! Dacă nu, atunci mai bine 

facem compromisul de la început şi stricăm tot." 

 Cimpoeş Cornel Pavel: "Noi am discutat că se poate intra aici. Atunci cele două străzi vor fi 

simetrice." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Strada din dreapta catedralei nu este simetrică cu cea din stânga. Şi 

nu arată bine." 

 Paul Voicu: "Aşa am votat. Asta este deja votat." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Tocmai asta s-a întâmplat. S-a tot făcut presiune." 

 Baco Mihai: "Dacă vă aduceţi aminte că a venit reprezentantul înalt preasfinţitului şi ne-a 

pus sula în coaste că dacă nu aprobăm, atunci se pierd fondurile. Se pierd fondurile pentru că este o 

finanţare. Uşor, uşor cred că transformăm Alba-Iulia într-un oraş monahal. Dacă mai mutăm şi 

mitropolia la Alba-Iulia o să ne vedeţi cum umblăm cu bărbile după noi. Măi fraţilor, dacă vă 

aduceţi aminte când a fost făcut proiectul, cât de frumos a fost făcut. Şi era o încadrare într-adevăr  

pentru că am zis: încadrăm cele două catedrale. Vechea catedrală a Reîntregirii cu noua catedrală. 

Mergem în linie frumos. Iar datorită faptului că vom face un seminar teologic acolo cu încă o 

biserică ... Probabil că vom face după aceea încă o biserică acolo. Am reuşit să stricăm toată treaba 

care am vrut s-o facem acolo. Noi suntem extrem de generoşi faţă de biserică. Dar ei invers ... Nu 

există! Nu am nimic, doamne iartă-mă! Dăm teren noi, Consiliu local, în folosinţă gratuită şi când 

să facem un schimb cu terenul care l-am dat la biserică zice da, da!  Ne daţi un teren în schimb dar 

ne şi daţi bani pe terenul pe care vi l-am dat. Măi fraţilor, măi!" 

 Domnul Băcilă: "Doamnelor şi domnilor! Domnul consilier Baco are dreptate. Oricum nu 

există simetrie. Cum privim clădirea bisericii, dacă reţin bine minte, în partea dreaptă sunt vreo opt 

panouri iar în stânga sunt vreo trei. Paranteză a fost asta.  Îmi pare rău că a trebuit să ajung la 

această situaţie. Dar credeţi-mă! Eu consider că acolo nu s-a ţinut cont că este un teren în 

proprietate când s-a reglat acest plan." 

 Călin Hedviga: "Cred că nu aţi înţeles. Drumul acesta este din 1996 reglementat. 

Dumneavoastră când aţi cumpărat terenul?" 

 Domnul Băcilă: "În anul 2005." 

 Călin Hedviga: "Era reglementarea. V-o arăt." 

 Domnul Băcilă: "Îmi pare rău că s-a schimbat arhitectul de la vremea respectivă." 

 Călin Hedviga: "Dar nu are nici o legătură." 

 Domnul Băcilă: "A fost doamna arhitect Laura Enache." 

 Cimpoeş Cornel Pavel: "Domnul Băcilă! Noi tocmai asta vrem să vă salvăm proprietatea." 

 Domnul Băcilă: "Nu, dar să spun doamnei!" 

 Călin Hedviga: "Vreau să vă spun că arhitectul şef nu are decât funcţie executivă, pentru 

Dumnezeu! Vă rog să înţelegeţi." 

 Domnul Băcilă: "Mă acuzaţi de o lipsă de nu zic ce dar credeţi-mă că nu dau 50000 de euro 

ca să-i arunc aşa pe geam." 



 Băcilă Răzvan: "Am întrebat pe doamna arhitect de pe vremea respectivă despre situaţia din 

zonă şi nu ni s-a comunicat din cadrul Primăriei, din partea Serviciului urbanism faptul că acolo va 

fi un drum. Dimpotrivă. S-a spus că această zonă este definitivată în sensul că s-a închis strada spre 

piaţă. Acele case care ştiţi dumneavoastră, tot un PUZ. Inclusiv părintele Buda acelaşi lucru mi-a 

confirmat. Stai liniştit! Poţi să iei terenul!" 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Cred că acolo, aşa cum spune doamna Hedviga, trebuie făcut un 

studiu să vedem drumul acela în condiţiile optime respectând simetria cu cel din stânga pe unde 

vine. Eu nu ştiu drumul acela sub ce formă traversează terenul domnului Băcilă." 

 Domnul Băcilă: "În diagonală." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Nu se poate. Ăla perpendicular? Păi cum? Terenul dumneavoastră 

nu e perpendicular pe drumul acela? Nu are cum să traverseze în diagonală. Poate este undeva la 

limita de proprietate. Sau la limita a două proprietăţi." 

 Domnul Băcilă: "Dacă îmi daţi voie am aici documentaţia." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Din ce ni se prezintă aici noi nu putem vedea. Cred că dacă s-ar face 

un studiu, pe care orice arhitect poate să-l facă, să vedem ce este acolo, poate problema se va 

rezolva fără să afectăm foarte tare." 

 Băcilă Răzvan: "O singură menţiune mai avem ca şi proprietari. Suntem de acord să se 

reproiecteze acest drum şi să se aibă în vedere că arhiepiscopia are teren în jurul bisericii. Da. Şi 

dacă tot se face pe simetrie acest drum şi pentru arhiepiscopie, să treacă la ei pe teren frumos şi să 

ocolească terenul nostru." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Poate nici nu trebuie să-l ocolească." 

 Baco Mihai: "Unde e terenul dumneavoastră?" 

 Băcilă Răzvan: "Daţi-mi voie să ajung până acolo să vă explic. Acesta este terenul nostru. 

Da. Acum drumul trebuie să vină pe aici şi să traverseze exact peste teren ca să ajungă într-un drum 

de 4 metrii cu sens unic." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Dar de unde până unde este terenul dumneavoastră? Daţi-i ceva mai 

lung ca să arate." 

 Domnul Băcilă Răzvan arată terenul. 

 Băcilă Răzvan: "Are o deschidere de 15 metrii iar drumul va avea o deschidere de 7 metrii." 

 Coşeriu Sorin Nicoale: "Bun. Drumul din dreapta bisericii în această formă, el normal ar 

trebui situat mai sus pentru că aşa ar da simetric cu cel din stânga. Şi poate că vă ocoleşte terenul." 

 Călin Hedviga: "Aşa problema care e pe terenul domnului Băcilă se mută proprietatea 

vecinilor şi nu am rezolvat nimic." 

 Cimpoeş Cornel Pavel: "Dar terenul acesta plus acesta este al dânşilor. Amândouă. Oricum 

le afectează dacă trece mai sus. Partea pe care noi am aprobat-o, ştiţi bine, era ca acel drum să vină 

să se întâlnească simetric către sens giratoriu aici." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Dar eu am înţeles. Dar acel drum aşa cum este trasat acolo oricum 

nu rezolvă simetria. Nu-l mai faceţi!" 

 Domnul Băcilă: "Dacă vă uitaţi la biserică, aici e distanţa mult mai mare. Şi atunci ce 

facem?" 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Nu ştiu. Atunci nu-l mai facem!" 

 Cimpoeş Cornel Pavel: "Oricum nu respectă simetria de la început." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Cred că trebuie făcut un studiu acolo şi reconsiderat drumul din 

dreapta catedralei." 

 Călin Hedviga: "Mă lăsaţi să spun două cuvinte? Vă rog frumos să aveţi răbdare şi lăsaţi-ne 

să facem o documentaţie de urbanism." 

 Paul Voicu: "Da. Cred că o nouă documentaţie." 

 Pleşa Gabriel: "Foarte scurt voi fi. Dumneavoastră veţi studia această problemă. Dacă se ia o 

parte sau dacă trece o parte pe terenul proprietate personală a domnului Băcilă, care ar fi problema 

să se facă evaluare şi să se plătească terenul respectiv?” 

 Călin Hedviga: “Să ştiţi că şi mie îmi place ideea aceasta dar nu depinde de mine. Depinde 

de dumneavoastră.” 

 Pleşa Gabriel: “Sau o expropriere. Vă rog să mă corectaţi, domnule avocat dacă greşesc. 

Întreb. O expropriere pentru interes public nu se poate face până la urmă şi să fie şi dânşii 

împăcaţi?” 

 Domnul Băcilă: “Sunt 700 mp. Peste 400 vor fi afectaţi şi rămân două triunghiuri. Unu în 



stânga şi altu în dreapta.” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Să mai faceţi încă un proiect!” 

 Contor Gheorghe: “Domnul preşedinte, aţi scăpat şedinţa din mână.” 

 Popa Pavel: “Dacă sunteţi de acord să se facă altă documentaţie de urbanism? Ca să fie toată 

lumea împăcată. Cine este pentru o nouă documentaţie?” 

 “Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 18 voturi pentru.” 

 

 12.  Atribuie în proprietatea solicitanţilor, proprietari ai apartamentelor, terenul aferent 

locuinţei în cotă indiviză deţinută din construcţii. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Popa Pavel: "Dacă nu  sunt discuţii supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 32/2011 

 

          13. Parcelează şi introduce în circuitul civil un teren situat în Alba Iulia, str. Take Ionescu. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Popa Pavel: "Dacă  sunt discuţii? Dacă nu supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 33/2011 

 

              14. Însuşeşte documentaţia tehnică de parcelare a unui imobil la solicitarea SDEE Alba. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Popa Pavel: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 34/2011 

 

 

          15. Înscrie dreptul de proprietate a municipiului Alba Iulia a unui imobil situat în municipiul 

Alba Iulia, str. Crinului. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Popa Pavel: "Dacă nu  sunt discuţii supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 



 

S-a adoptat Hotărârea nr. 35/2011 

 

 

 16. Acceptă donaţia făcută către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a unui imobil 

(drum) situat în Miceşti, Zona Vad. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Popa Pavel: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 36/2011 

 

 

           17. Acceptă donaţia făcută către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a unui imobil 

(drum) situat în Miceşti, str. Măgurei. 

 Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Popa Pavel: "Discuţii? Cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 37/2011 

 

 

         18. Expertiză tehnică în dosar nr. 2105/176/2010 aflat pe rol la Judecătoria Alba Iulia. 

          Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

 Popa Pavel: "Discuţii dacă aveţi? Dacă nu sunt cine este pentru?"  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 38/2011 

 

         19. Expertiză tehnică în dosar nr. 11576/176/2010 aflat pe rol la Judecătoria Alba Iulia. 

        Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

Popa Pavel: "Dacă nu  sunt discuţii supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 39/2011 

 



  20. Aprobă Planul de acţiuni/lucrări de interes local pentru anul 2011. 

         Se dă cuvântul d-nei Delia Cristescu care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, sănătate, 

protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

 Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia”. 

 Popa Pavel: "Dacă nu  sunt discuţii supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 40/2011 

 

 21. Aprobă criteriile privind veniturile potenţiale provenite din valorile bunurilor ce 

depăşesc cantitativ categoriile de bunuri considerate de strictă necesitate pentru nevoile unei familii. 

          Se dă cuvântul d-nei Delia Cristescu care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, sănătate, 

protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia”. 

Popa Pavel: "Dacă nu  sunt discuţii supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 41/2011 

 

           22. Modifică HCL nr. 337/2010 privind asigurarea sustenabilităţii proiectului „Centrul de 

urgenţă Alba”. 

          Se dă cuvântul d-nei Delia Cristescu care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, sănătate, 

protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

 Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia”. 

 Popa Pavel: "Dacă nu  sunt discuţii supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 42/2011 

 

 

 23. Aprobă efectuarea unui schimb de locuinţă. 

                  Se dă cuvântul doamnei Fara Luminiţa care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din partea 

comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, sănătate, 

protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

 Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia”.  

Popa Pavel: "Domnilor consilieri dacă nu mai sunt discuţii supun la vot   aprobarea acestui 

proiect."  

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 14 voturi pentru şi 6 abţineri Dărămuş Marcela 

Eugenia, Pleşa Gabriel, Hondola Liviu, Coşeriu Sorin Nicolae, Puican Ioan Lupea Iulian Nelu." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 43/2011 



 

 

 26. Proiect de hotărâre privind alocarea unor sume de bani din bugetul local pentru activităţi 

culturale. 

 Se dă cuvântul d-nei Laura Mârza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de 

specialitate.  

Hondola Liviu: “Era vorba de suma de bani care s-a aprobat  pentru premierea celor mai 

buni dintre participanţii la concursul ajuns la a VIII-a ediţie: Mesajul meu Antidrog. Cine dă suma 

de bani? Aici văd că domnul Coşer spune în felul următor: pentru buna desfăşurare a competiţiei, 

Primăria municipiului va sprijini organizatorii cu suma de 3000 lei. Cine dă? Consiliul local sau 

Primăria?” 

Paul Voicu: “Acela este referatul. Uitaţi-vă în proiect.” 

Hondola Liviu: “Eu am citit referatul. Asta am întrebat!” 

Baco Mihai: “Consiliul local dă banii.” 

Hondola Liviu: “Atunci Consiliul local să-l informeze şi pe domnul Mihai Coşer!” 

Popa Pavel: "Dacă nu mai sunt şi alte discuţii supun la vot cine este pentru."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 18 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 44/2011 

 

       24. Aprobă alegerea preşedintelui de şedinţă care va conduce lucrările Consiliului local al 

municipiului Alba Iulia pentru perioada martie – mai 2011. 

  Se dă cuvântul d-nei Mirela Popescu care prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul 

de specialitate.  

 Se dă cuvântul domnului Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din partea comisiei 

pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale 

minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

   Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa adoptării acestuia.” 

   Vasile Cornea: “Propun ca următorul preşedinte să fie doamna Pop Monica Liana. 

    Popa Pavel: "Dacă  sunt discuţii? Dacă nu supun la vot cine este pentru."  

  "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru şi o abţinere Pop Monica Liana." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 45/2011 

  

 

III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba-Iulia pe luna 

 ianuarie 2011. 

           Popa Pavel: "Propun ca şedinţa pentru luna următoare să aibă loc în data de 31 martie 

2011." 

 

 

 

 

Alba Iulia, 11 februarie 2011 

 

 

 

 PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                  SECRETAR 
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